
 

PROTOKOLL Sida 1(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-05-25  

 

 

  Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs genom detta anslag. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2023-05-25 
Anslaget sätts upp: 2023-05-30             Anslaget tas ned: 2023-06-21 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelsens kansliavdelning 
 
 
Underskrift                     Utdragsbestyrkande 

          Malin Söderlund 

Plats och tid 
Kommunhuset Nynäshamn, A-hus, Sammanträdesrum Landsort, 2023-05-25 klockan 10.00-14.21 
Ajournering klockan 12.00-13.00 

Beslutande 
Patrik Isestad (S), 2:e vice ordförande 
Marcus Svinhufvud (M), ordförande 
Helen Sellström-Edberg (S) till och med klockan 14.08, §§ 83-110, jäv § 85 
Monica Andersson (S) tjänstgör istället för Helen Sellström Edberg (S) § 85 samt §§ 111-117 
Bengt-Göran Pettersson (KD) 
Johann Wolf (SD) 
Göran Bergander (S) 
Mikael Persson (L), 1:e vice ordförande, jäv § 92 
Åsa Brodin (M) tjänstgör istället för Mikael Persson (L) § 92 
Lena Dafgård (SN) till och med klockan 12.00, §§ 83-84 
Per Ranch (SN) tjänstgör istället för Lena Dafgård (SN) §§ 85- 117 
Emma Solander (MP) 
Patrik Appelkvist Larsson (C) 
Rebecca Ädel (-) 

 

Icke tjänstgörande ersättare 
Enligt förteckning  

Övriga deltagare 
Enligt förteckning  

Paragrafer 
§§ 83-117 

Justeringens plats och tid 
Kommunstyrelseförvaltningens kansliavdelning, kommunhus B plan 1, 2023-05-29 klockan 08.00 

Underskrifter 
 
 
 
Marcus Svinhufvud (M) 
ordförande 

Mikael Persson (L) 
justerare 

 
 
  
Patrik Isestad (S)     Malin Söderlund 
justerare       sekreterare  
  



 

PROTOKOLL Sida 2(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-05-25  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Icke tjänstgörande ersättare 
Monica Andersson (S) §§ 83-84 samt 86-110 
Håkan Svanberg (M) 
Roger Almstedt (SD)  
Per Ranch (SN) 
Åsa Brodin (M) §§ 83-91 samt 93-117 
Rolf Hofsten (PPiN) 
Emil Fernström (V) 
Otto Svedenblad (M) 
Tony Björklund (SD) från klockan 13.00 §§ 85-117 

Övriga deltagare 
Kristina Tidestav, kommundirektör 
Dan Olén, ekonomichef §§ 83-84 
Christian Wigren, kanslichef §§ 85-117 
Salja Neuhaus, politisk sekreterare 
Linda Nordberg, Sveriges kommuner och regioner §§ 83-84 
Fredrik Holst, Sveriges kommuner och regioner §§ 83-84 
Bengt Olof Knutsson, Sveriges kommuner och regioner §§ 83-84 
Fredrik Holmström, Sveriges kommuner och regioner §§ 83-84 
 

Distans 
Christian Wigren, kanslichef §§ 83-84 
Anna Fröström, controller §§ 83-84 
Maria Molin, controller §§ 83-84 
Marie Ekenstierna, controller §§ 83-84 
Marie Stålbom Warg, controllerchef, §§ 83-84 
Marita Öberg, redovisningschef, §§ 83-84 
Sara Schelander, lokalstrateg §§ 83-84 
Johanna Olsson, controller §§ 83-84 
Pär Olsson, förvaltningschef barn- och utbildningsförvaltningen, §§ 83-84 
Dan Olén §§ 85-117 
Solveig Törnblom, politisk sekreterare §§ 92-117 
Maria Gard Günster, samhällsbyggnadsnämndens ordförande 
Linn Marsten, personalchef 
Jenny Linné, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen 
Christina Sönnergren, socialnämndens ordförande §§ 83-84 
Jimmy Norell, kultur- och fritidsnämndens ordförande, §§ 83-84 samt 104-117 
Petra Kålbäck, förvaltningschef näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden §§ 83-84 
 
 
  



 

PROTOKOLL Sida 3(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Innehållsförteckning  
Upprop och anmälningar om förhinder 

Val av justerare 

§ 83/23 Fastställande av dagordning 

§ 84/23 Sveriges kommuner och regioner - Ekonomisk analys och kommunkompassen 

Beslutspunkter 

§ 85/23 Årsredovisning 2022 - Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund 
§ 86/23 Årsredovisning 2022 - Samordningsförbundet Östra södertörn 
§ 87/23 Årsredovisning 2022 - Södertörns brandförsvarsförbund 
§ 88/23 Årsredovisning 2022 - Södertörns upphandlingsnämnd 
§ 89/23 Årsredovisning 2022 - Södertörns överförmyndarnämnd 
§ 90/23 Fullmäktiges presidiums beredning av begäran från revisionen om tilläggsbudget 

2023 
§ 91/23 Utökning av projektbudget – SBR Nynäshamns reningsverk 
§ 92/23 Justering av arvode till Nynäshamns kommuns borgerliga vigselförrättare 
§ 93/23 Svar på återremiss - Ägardirektiv AB Nynäshamnsbostäder 
§ 94/23 Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
§ 95/23 Ändring av barn- och utbildningsnämndens reglemente 
§ 96/23 Ändring av gemensamma bestämmelser i reglemente för kommunstyrelsen och 

övriga nämnder, kommunstyrelsens reglemente, samt ändring av 
kommunfullmäktiges arbetsordning - medborgarförslag ersätts med e-förslag 

§ 97/23 Verksamhetsområden för kommunalt vatten och avlopp 2023 
§ 98/23 Plats för kommunfullmäktiges sammanträden 
§ 99/23 Överenskommelse med Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av 

frivillig resursgrupp (FRG) 
§ 100/23 Balanslista 2023
§ 101/23 Yttrande angående ansökan om nätkoncession, luftledning från Kolbotten till

Nynäshamn 
§ 102/23 Svar på remiss - Regionalt trafikförsörjningsprogram för

kollektivtrafiken i Stockholms län 2035 
§ 103/23 Svar på initiativ om anstånd i avvaktan på elstöd
§ 104/23 Svar på väckt ärende om upphandling utan politiska beslut eller insyn
§ 105/23 Svar på motion om gästhamnen/färjehamnen som ett nav för Nynäshamns

varumärke 
§ 106/23 Svar på motion om trevligare arrangemang av växter vid infarten till Nynäshamn
§ 107/23 Inkomna e-förslag
§ 108/23 Svar på e-förslag om kvarnbacken, röj upp sly så att vi kan åka pulka där i vinter



 

PROTOKOLL Sida 4(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 109/23 Svar på e-förslag om låst cykel- och mopedgarage vid tågstationerna
§ 110/23 Svar på e-förslag - Cykel och gångväg från Grödby
§ 111/23 Svar på e-förslag - Cykel och gångväg från Stora Vika - Nynäshamn
§ 112/23 Svar på e-förslag gällande stege för vinterbad samt bastu
§ 113/23 Svar på e-förslag om att bygga en simhall i Nynäshamns tätort
§ 114/23 Anmälan delegationsbeslut

Informationsärenden 
§ 115/23  Nytt från förvaltningen

§ 116/23  Övriga frågor

§ 117/23  Nästa sammanträde 1 juni 2023 klockan 09.00



 

PROTOKOLL Sida 5(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-05-25  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 83/23 

Fastställande av dagordning 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa dagordningen. 

  



 

PROTOKOLL Sida 6(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-05-25  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 84/23  

Sveriges kommuner och regioner - Ekonomisk analys och 
kommunkompassen 
Linda Nordberg, Fredrik Holst, Bengt Olof Knutsson och Fredrik Holmström från Sveriges kommuner 
och regioner (SKR) redovisar om ekonomisk analys och kommunkompassen för kommunstyrelsen 
mellan klockan 10 och 12.   



 

PROTOKOLL Sida 7(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 85/23 KS/2023/0024/042 

Årsredovisning 2022 - Södertörns miljö- och 
hälsoskyddsförbund 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
förbundsdirektionen Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund ansvarsfrihet för 2022. 

Jäv 
Helen Sellström Edberg (S) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 

Monica Andersson (S) tjänstgör istället för Helen Sellström Edberg (S). 

Ärendet 
Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund har sammanställt årsredovisningen för direktionens 
verksamhet under tiden 1 januari till och med 31 december 2022. Redovisningen omfattar det 
ekonomiska resultatet, uppföljning av verksamhet samt mål. 

Enligt förbundsordningen ska revisorernas berättelse, jämte årsredovisningen, varje år lämnas till 
medlemskommunernas fullmäktige. Respektive fullmäktige beslutar om ansvarsfrihet för nämnden. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
förbundsdirektionen Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund ansvarsfrihet för 2022. 

Arbetsutskotts förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
förbundsdirektionen Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund ansvarsfrihet för 2022. 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 för Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund 
Bilaga till årsredovisningen 2022 – protokoll internkontroll för Södertörns miljö- och 
hälsoskyddsförbund 
Protokollsutdrag, § 5 2023-02-22 – Årsredovisning 2022 för Södertörns miljö- och 
hälsoskyddsförbund 
Revisionsberättelse för år 2022 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 8(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-05-25  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 86/23 KS/2023/0025/042 

Årsredovisning 2022 - Samordningsförbundet Östra Södertörn 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Samordningsförbundet Östra Södertörn ansvarsfrihet för 2022. 

Ärendet 
Samordningsförbundet Östra Södertörn har översänt revisionsberättelse och årsredovisning för 
2022.  
 
Enligt förbundsordningen ska revisorernas berättelse, jämte årsredovisningen, varje år lämnas till 
medlemskommunens fullmäktige. Respektive fullmäktige beslutar om ansvarsfrihet för förbundet i 
sin helhet. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Samordningsförbundet Östra Södertörn ansvarsfrihet för 2022. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Samordningsförbundet Östra Södertörn ansvarsfrihet för 2022. 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 Samordningsförbundet Östra Södertörn 
Revisionsberättelse 2022 

Skickas till 
Akten 
  



 

PROTOKOLL Sida 9(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 87/23 KS/2023/0026/042 

Årsredovisning 2022 - Södertörns brandförsvarsförbund 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns brandförsvarsförbund ansvarsfrihet för 2022. 

Ärendet 
Södertörns brandförsvarsförbund har översänt revisionsberättelse och årsredovisning för år 2022. 

Enligt förbundsordningen ska revisorernas berättelse, jämte årsredovisningen, varje år lämnas till  
medlemskommunernas fullmäktige. Respektive fullmäktige beslutar om ansvarsfrihet för direktionen 
i dess helhet. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns brandförsvarsförbund ansvarsfrihet för 2022. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns brandförsvarsförbund ansvarsfrihet för 2022. 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 
Revisionsberättelse för 2022 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 10(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 88/23 KS/2023/0027/042 

Årsredovisning 2022 - Södertörns upphandlingsnämnd 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns upphandlingsnämnd ansvarsfrihet för 2022. 

Ärendet 
Södertörns upphandlingsnämnd har sammanställt årsredovisningen för verksamheten under tiden 1 
januari till och med 31 december 2022. Redovisningen om vad som har genomförts under året 
återfinns i underlag för beslut. 

Enligt förbundsordningen ska revisorernas berättelse, jämte årsredovisningen, varje år lämnas till 
medlemskommunernas fullmäktige. Respektive fullmäktige beslutar om ansvarsfrihet för nämnden. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns upphandlingsnämnd ansvarsfrihet för 2022. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns upphandlingsnämnd ansvarsfrihet för 2022. 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 för Södertörns upphandlingsnämnd 
Protokollsutdrag, § 17 2023-03-22 – Årsredovisning 2022 
Revisionsberättelse för år 2022 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 11(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 89/23 KS/2023/0028/042 

Årsredovisning 2022 - Södertörns överförmyndarnämnd 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns överförmyndarnämnd ansvarsfrihet för 2022. 

Ärendet 
Södertörns överförmyndarnämnd har översänt årsredovisningen för 2022. 

Enligt förbundsordningen ska årsredovisningen varje år lämnas till medlemskommunernas 
fullmäktige. Respektive fullmäktige beslutar om ansvarsfrihet för nämnden. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns överförmyndarnämnd ansvarsfrihet för 2022. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen och bevilja 
Södertörns överförmyndarnämnd ansvarsfrihet för 2022. 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 för Södertörns överförmyndarnämnd 
Protokollsutdrag, § 20, 2023-03-14, Årsredovisning 2022 för Södertörns överförmyndarnämnd 
Revisionsberättelse för år 2022 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 12(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 90/23 KS/2023/0130/041 

Fullmäktiges presidiums beredning av begäran från revisionen 
om tilläggsbudget 2023 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå revisionens begäran att utöka budgeten för 
2023 och att eventuell ekonomisk avvikelse för revisionens verksamhet beskrivs, prognostiseras och 
hanteras i kommunens ordinarie uppföljningar.  

Ärendet 
De förtroendevalda revisorerna är kommunfullmäktiges demokratiska kontrollinstrument. På 
kommunfullmäktiges uppdrag granskar de om kommunens verksamhet sköts på ett ändamålsenligt, 
effektivt och säkert sätt samt om räkenskaperna är rättvisande. 

Det är de förtroendevalda revisorerna och ytterst kommunfullmäktige som avgör vilka resurser och 
därmed vilken ambitionsnivå som är nödvändig för att uppfylla de krav som kommunallagen anger 
kring revision. 

Revisionen har upplyst kommunfullmäktiges presidium vid sammanträde 16 januari 2023 och i 
inkommen skriftlig begäran att det inträffat en väsentlig händelse inför budgetår 2023 som inte 
tagits hänsyn till i revisionens budget 2023. Från och med den 1 januari 2023 ska revisionens 
sakkunniga biträde tillämpa standard för kommunal räkenskapsrevision. Den nya standarden innebär 
att omfattningen på revisionens sakkunniga biträdes arbetsinsats kommer att öka väsentligt från 
dagens granskningsinsats. Sammantaget gör revisionen bedömningen att dessa förändringar 
kommer öka deras kostnader för granskning av räkenskaperna, och därigenom kostnaderna att 
bedriva revision i enlighet med Kommunallagens krav och God revisionssed.  
Merkostnaden för köp av tjänster beräknas till 170 000–190 000 kronor. Dessa medel önskar 
revisorerna i tilläggsbudget 2023. 

Beredning av revisorernas budget 
Enligt 11 kap 8 § kommunallagen (2017:725) ska förslag till ordinarie budget för revisorernas 
verksamhet upprättas av kommunfullmäktiges presidium. Ärendet ska således inte passera 
kommunstyrelsen för beredning av förslag till beslut. Detta för att upprätthålla revisorernas 
oberoende ställning i förhållande till kommunstyrelsen och de andra nämnderna. Detta ärende 
hanteras på samma sätt. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår kommunfullmäktige att avslå revisionens begäran att utöka 
budgeten för 2023 och att eventuell ekonomisk avvikelse för revisionens verksamhet beskrivs, 
prognostiseras och hanteras i kommunens ordinarie uppföljningar.  

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår kommunfullmäktige att avslå revisionens begäran att utöka 
budgeten för 2023 och att eventuell ekonomisk avvikelse för revisionens verksamhet beskrivs, 
prognostiseras och hanteras i kommunens ordinarie uppföljningar.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå revisionens begäran att utöka budgeten för 
2023 och att eventuell ekonomisk avvikelse för revisionens verksamhet beskrivs, prognostiseras och 
hanteras i kommunens ordinarie uppföljningar.  



 

PROTOKOLL Sida 13(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag 
Revisorernas äskande om budget 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 14(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 91/23 KS/2019/0180/351 

Utökning av projektbudget – SBR Nynäshamns reningsverk 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. ta i anspråk ytterligare 4 miljoner kronor ur den ram som är avsatt för VA:s investeringsplan
2023-2026 för att färdigställa det biologiska reningssteget (SBR) vid Nynäshamns
reningsverk. Totalbudget blir 43 miljoner kronor.

Ärendet 
Byggnationen att utöka det biologiska reningssteget på Nynäshamns avloppsreningsverk pågår och 
driftsättning planeras att ske under 2023.  

Igångsättningsbeslutet för att utöka det biologiska reningssteget på Nynäshamns 
avloppsreningsverk togs 2019, KS § 114/19. Investeringsbudget för projektet har utökats i två steg 
tidigare av kommunfullmäktige, KF § 170/19 och KF § 84/20. Totalt 39 miljoner kronor. 

På grund av förväntade kostnadsökningar, primärt kopplade till omvärldsläget, behövs ytterligare 4 
miljoner kronor till en total utgift på 43 miljoner kronor. Kommunstyrelseförvaltningen har 
uppdaterat investeringskalkylen vilken innebär en totalt kapitalkostnad på 1,5 miljoner första året 
baserat på en avskrivningstid på 40 år och en räntesats på 1 procent. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens fastighets- och investeringsutskott beslutar att föreslå Kommunstyrelsen att 
besluta 

1. Att ta i anspråk ytterligare 4 miljoner kronor ur den ram som är avsatt för VA:s
investeringsplan 2023-2026 för att färdigställa det biologiska reningssteget (SBR) vid
Nynäshamns reningsverk. Totalbudget blir 43 miljoner kronor.

Fastighets- och investeringsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. ta i anspråk ytterligare 4 miljoner kronor ur den ram som är avsatt för VA:s investeringsplan
2023-2026 för att färdigställa det biologiska reningssteget (SBR) vid Nynäshamns
reningsverk. Totalbudget blir 43 miljoner kronor.

Beslutsunderlag 
Beslut SBN§252/22 
Rev investeringskalkyl 

Skickas till 
Akten 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Investeringsbrevlåda 



 

PROTOKOLL Sida 15(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 92/23 KS/2022/0330/112 

Justering av arvode till Nynäshamns kommuns borgerliga 
vigselförrättare 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att reglera det kommunala arvodet till 
vigselförrättare i Nynäshamns kommun enligt följande: 

1. För första förrättningen under en och samma dag 715 kr (1,0%) 
2. För därpå följande förrättningar samma dag 286 kr (0,4%) 
3. Den sammanlagda kommunala ersättningen får,

för en och samma dag ej överstiga 1430 kr (2,0%) 
4. Kostnadsersättning till vigselförrättare per år 2145 kr (3,0%) 

Där procentsats anges avser den det vid varje tillfälle gällande grundarvodet för riksdagsledamöter. Från och med 2022-01-
01 är detta arvode 71 500 kr/månad. 

Jäv 
Mikael Persson (L) deltar inte i handläggningen på grund av jäv. 

Åsa Brodin (M) tjänstgör istället för Mikael Persson (L). 

Ärendet 
Sju stycken av Nynäshamns kommuns förordnade vigselförrättare har inkommit med en skrivelse 
daterad den 14 juni 2022. I skrivelsen uttrycks att arvodet för vigselförrättningarna är för lågt och 
det förs fram argument för att det bör höjas. De skriver att arvodet som vigselförrättare bör 
kompenseras på ett likvärdigt sätt som Nynäshamns kommuns arvodering för förtroendevaldas 
förrättning. Ersättningen för förtroendevalda ligger för närvarande på 900 kronor per förrättning för 
de två första timmarna. Avslutningsvis framförs önskemål om att arvoderingen till vigselförrättare 
likställs med kommunens arvodesbestämmelser. 

Regler om förordnande av borgerliga vigselförrättare och om vigsel finns i äktenskapsbalken 
(1987:230) och i förordningen (2009:263) om vigsel som förrättas av särskilt förordnad 
vigselförrättare. Borgerliga vigselförrättare är ett statligt uppdrag som efter lämplighetsprövning 
utses av länsstyrelsen på förslag av kommunen.  

Enligt förordningen ovan har vigselförrättaren rätt till ersättning med etthundratio kronor för varje 
vigsel som hen har förrättat. Har vigselförrättaren samma dag förrättat mer än en vigsel, utgör 
ersättningen trettio kronor för varje vigsel utöver den första. Ersättning betalas ut av länsstyrelsen 
efter ansökan av vigselförrättaren. 

Det finns nio stycken av Länsstyrelsen förordnade vigselförrättare i Nynäshamns kommun. För tre av 
dessa löper förordnandet ut den 31 oktober 2022. Länsstyrelsen i Stockholm har gjort bedömningen 
att det för närvarande finns tillräckligt många borgerliga vigselförrättare i länet för att tillgodose 
behovet1. 

En del kommuner har infört kommunala ersättningar till vigselförrättare, medan andra kommuner 
ser uppdraget som ett hedersuppdrag och ingen ersättning utöver länsstyrelsens arvode betalas ut. 

1 Om kommunen anser sig behöva ytterligare vigselförrättare eller om det finns behov att förlänga förordnanden kan 
kommunen skicka in ett förslag på lämplig person för förordnande till Länsstyrelsen. 



 

PROTOKOLL Sida 16(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

I Nynäshamns kommun beslutade kommunfullmäktige den 14 april 2010, Kf § 56 om införande av 
arvode till vigselförrättare enligt följande modell: 

För första förrättningen under en och samma dag 420 kr 
För därpå följande förrättningar samma dag 160 kr 
Den sammanlagda kommunala ersättningen får, 
för en och samma dag ej överstiga 700 kr 
Förutom arvodet för utförd förrättning har vigselförrättaren också rätt till en årlig 
schablonersättning om 

2 000 kr 

Den årliga ersättningen är tänkt att täcka kostnader som uppdraget ger upphov till. Samtal med 
anhöriga, förberedelser, förrättning och eventuellt efterarbete räknas såldes in i ersättningen. 

Antal vigslar och kostnad per år 

I Nynäshamns kommun utfördes under perioden 2019-2021 i snitt 123 stycken vigslar per år till en 
genomsnittlig skattad kostnad av 69 520 kronor per år. Nedgången av antal vigslar under år 2021 
får ses mot bakgrund av rådande restriktioner under den pågående coronapandemin.  

2019 2020 2021 
Antal vigslar 168 149 51 
Kostnad per år2 88 560 kr 80 580 kr 39 420 

Förslag till reviderad arvodesmodell som utgår från riksdagsledamöters grundarvode 

Arvodet och kostnadsersättningen som Nynäshamns kommun beslutade om år 2010 togs fram 
utifrån den ersättningsmodell som Sollentuna kommun då tillämpade. Sollentuna har därefter ändrat 
sin modell till att utgå från riksdagsledamöternas grundarvode enligt modellen för ersättning nedan. 

Där procentsats anges avser den det vid varje tillfälle gällande grundarvodet för riksdagsledamöter.   
Från och med 2022-01-01 är detta arvode 71 500 kr/månad. 

Kommunalt arvode till vigselförrättare utgår enligt följande: 

För första förrättningen under en och samma dag 1,0 % 715 kr 
För därpå följande förrättningar samma dag 0,4 % 286 kr 
Den sammanlagda kommunala ersättningen får, 
för en och samma dag ej överstiga 2,0 % 1 430 kr 

Kostnadsersättning till vigselförrättare utgår årligen enligt följande: 

Kostnadsersättning till vigselförrättare per år 3,0 % 2 145 kr 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att reglera det kommunala arvodet till 
vigselförrättare i Nynäshamns kommun enligt följande: 

2 Skattad kostnad per år = (123 vigslar per år x 420 kronor) + (9 vigselförrättare x 2 000 kronor) 



 

PROTOKOLL Sida 17(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

1. För första förrättningen under en och samma dag 715 kr (1,0%) 
2. För därpå följande förrättningar samma dag 286 kr (0,4%) 
3. Den sammanlagda kommunala ersättningen får,

för en och samma dag ej överstiga 1430 kr (2,0%) 
4. Kostnadsersättning till vigselförrättare per år 2145 kr (3,0%) 

Där procentsats anges avser den det vid varje tillfälle gällande grundarvodet för riksdagsledamöter. Från och med 2022-01-
01 är detta arvode 71 500 kr/månad. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att reglera det kommunala arvodet till 
vigselförrättare i Nynäshamns kommun enligt följande: 

1. För första förrättningen under en och samma dag 715 kr (1,0%) 
2. För därpå följande förrättningar samma dag 286 kr (0,4%) 
3. Den sammanlagda kommunala ersättningen får,

för en och samma dag ej överstiga 1430 kr (2,0%) 
4. Kostnadsersättning till vigselförrättare per år 2145 kr (3,0%) 

Där procentsats anges avser den det vid varje tillfälle gällande grundarvodet för riksdagsledamöter. Från och med 2022-01-
01 är detta arvode 71 500 kr/månad. 

Beslutsunderlag 
Vigselförrättarnas skrivelse, KS/2022/0330/112-1 
Beslut, 2010-04-14, Kf § 56 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 18(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 93/23 KS/2023/0128/107 

Svar på återremiss - Ägardirektiv AB Nynäshamnsbostäder 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

1. anta nytt ägardirektiv för AB Nynäshamnsbostäder i enlighet med bilaga.
2. kommunens ombud uppdras att vid AB Nynäshamnsbostäders nästkommande bolagstämma

rösta för att nytt ägardirektiv fastställs.

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S) reserverar sig mot beslutet och lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet 
som bilaga A. 

Helen Sellström Edberg (S), Göran Bergander (S) och Emma Solander (MP) reserverar sig mot 
beslutet. 

Ärendet 
Ägardirektivet behöver med jämna intervall ses över så att de harmonierar med gällande 
lagstiftning, regelverk, ägarens ambitioner och omvärldsförändringar. I ägardirektivet tydliggör 
ägaren, Nynäshamns kommun, syftet, inriktningen och målen med bolagens verksamhet. Såväl 
kommunen som AB Nynäshamnsbostäder har mycket att vinna på tydliga ägardirektiv. De klargör 
förväntningar som ställs på bolaget och bidrar till att renodla rollerna.  

Kommunallagen anger ramarna för kommunens ägande av bolag. Kommunfullmäktige fastställer 
kommunens ändamål med bostadsbolagets verksamhet, samt utser styrelseledamöter och 
lekmannarevisorer. Kommunstyrelsen har tillsyn över bolagets verksamhet på samma sätt som över 
all annan kommunal verksamhet. 

I bilaga till detta ärende finns förslag på nytt ägardirektiv för AB Nynäshamnsbostäder. 

Ärendet minoritetsåteremitterades på kommunfullmäktige §68/23 med önskemål om komplettering 
och utredningar. Svar på minoritetsåterremitteringsyrkanden bifogas ärendet. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

1. anta nytt ägardirektiv för AB Nynäshamnsbostäder i enlighet med bilaga.
2. kommunens ombud uppdras att vid AB Nynäshamnsbostäders nästkommande bolagstämma

rösta för att nytt ägardirektiv fastställs.

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras för att besvara tidigare 
återremissfrågor och i andra hand avslag till förvaltningens förslag. 

Emma Solander (MP) yrkar bifall till Patrik Isestads (S) återremissyrkande. 

Per Ranch (SN) och Ordförande (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

1. bifall till att ärendet ska avgöras idag eller bifall till att ärendet ska återremitteras.
2. bifall eller avslag till förvaltningens förslag till beslut.



 

PROTOKOLL Sida 19(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att: 

1. ärendet ska avgöras idag.
2. bifalla förvaltningens förslag till beslut.

Beslutsunderlag 
Bilaga 1, Förslag till nya ägardirektiv 

Skickas till 
Akten 
AB Nynäshamnsbostäder 
Kommunens ombud 



Nynäshamn, 2023-05-25 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 93/23  

Svar på återremiss - Ägardirektiv för AB 
Nynäshamnsbostäder.  

Den föreslagna ombildningen av hyresrätter i Nynäshamn är en fråga som väcker starka 
reaktioner och oro bland invånarna. Det finns flera avgörande skäl till varför det inte bör 
genomföras någon ombildning av hyresrätter till bostadsrätter. 

För det första är hyresrätter en viktig del av en välfungerande bostadsmarknad. De erbjuder 
en flexibilitet och trygghet för dem som inte är redo eller har möjlighet att äga sin egen 
bostad. Genom att behålla hyresrätterna kan kommunen fortsätta att erbjuda ett brett utbud 
av bostadsalternativ för alla invånare, oavsett ekonomisk situation eller livssituation. 

Försäljning av hyresrätter skulle leda till en minskning av det samlade beståndet av 
hyresrätter i Nynäshamn. Detta skulle i sin tur innebära att färre människor har tillgång till 
rimligt prissatta bostäder och att konkurrensen om de befintliga hyresrätterna ökar. Många 
människor, särskilt unga och äldre, skulle drabbas av svårigheter att hitta en bostad som 
passar deras behov och ekonomiska förutsättningar. 

En annan viktig aspekt är konsekvenserna för den sociala blandningen i kommunen. 
Hyresrätter möjliggör en varierad och blandad bebyggelse, där människor med olika 
bakgrund och inkomstnivåer kan bo sida vid sida. Detta främjar integration och skapar en 
levande och dynamisk stadsmiljö. Genom att behålla hyresrätterna kan Nynäshamn fortsätta 
att erbjuda en varierad bostadsmiljö för alla sina invånare. 

En försäljning av hyresrätter skulle också få ekonomiska konsekvenser för kommunen och 
dess invånare. Genom att behålla hyresrätterna och investera i nybyggnation kan kommunen 
skapa fler bostäder och möta den ökade efterfrågan. Dessutom skulle försäljningen av 
hyresrätter innebära att kommunen förlorar en värdefull tillgång och en inkomstkälla på lång 
sikt som byggts upp av generationer. 

Det är också viktigt att ta hänsyn till de äldre invånarnas behov. Många äldre människor 
förlitar sig på trygghetsboenden och andra former av anpassade boenden. Genom att behålla 
hyresrätterna kan kommunen säkerställa tillgången till sådana bostäder och därigenom främja 
ett hälsosamt åldrande och välbefinnande för sina äldre invånare. Även de yngre 
medborgarna förlitar sig på att det finns en fungerande hyresmarknad med mindre lägenheter 
till en rimlig hyra. Idag är kön till en hyreslägenhet 4,2 år, vilket indikerar en brist situation på 
hyreslägenheter.  

Slutligen är det viktigt att bevara demokratiska principer och respektera beslut som fattats av 
kommunfullmäktige. Den samlade oppositionen med 19 mandat röstade för att 
kommunsstyrelseförvaltningen svarar på ställda frågor i återremissen. Inga av dessa frågor 
ställda av kommunens högst beslutande organ har besvarats.   

Bilaga A



2(2) 

Socialdemokraterna i Nynäshamn 



 

PROTOKOLL Sida 20(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 94/23 KS/2022/0397/002 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
Förvaltningen föreslår revideringar i kommunstyrelsens delegationsordning, förslagen återfinns i 
bilaga 1 till tjänsteutlåtandet. Förslagen grundar sig främst på den nya riktlinjen för 
ekonomistyrning, men även andra förslag till revideringar har uppkommit under arbetets gång. Av 
sammanställningen bilaga 1, framgår bakgrunden till föreslagna revideringar.  

Kommunstyrelsen har den 16 mars 2023, § 50, beslutat att återremittera förslaget till revidering av 
delegationsordning för förtydligande av beslutsunderlaget.  

Kommunstyrelseförvaltningen har för att förtydliga beslutsunderlaget fört in föreslagna revideringar i 
gällande delegationsordning. De föreslagna revideringarna har markerats så att de delegationer som 
föreslås utgå har markerats med överstruken text och texten ”utgår”. Övriga förslag till ändringar 
har markerats med överstruken text och ny text med röd färg.  Avsnitt 3 Ekonomisk förvaltning har 
nya rubriker och ny numrering. De delegationer som rör investeringar har samlats under en egen 
rubrik i kapitel 3.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteutlåtandet. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteutlåtandet. 

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med tilläggsyrkandet att tidigare 
beloppsgränser i delegationsordningen ska kvarstå (punkt 3.14-3.20).  

Mikael Persson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till arbetsutskottets förslag till beslut med Patrik 
Isestads (S) tilläggsyrkande om att de tidigare beloppsgränserna kvarstår. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 – Sammanställning av föreslagna revideringar 
Kommunstyrelsens delegationsordning antagen 2022-05-19, § 132, med de i bilaga 1 föreslagna 
revideringarna markerade  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-23, § 18 



 

PROTOKOLL Sida 21(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Kommunstyrelsen 2023-03-16, § 50 

Skickas till 
Akten 
Kommundirektör 
Avdelningschefer på kommunstyrelseförvaltningen, för vidarebefordran till berörda inom respektive 
avdelning. 
Kommunens nämnder 
Författningssamling 



 

PROTOKOLL Sida 22(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 95/23 KS/2023/0112/003 

Ändring av barn- och utbildningsnämndens reglemente 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. ändra 1 kap. 2 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden fullgör kommunens uppgifter inom det offentliga
skolväsendet förskola, förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola och fritidshem.

2. ändra 1 kap. 4 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden fullgör samtliga uppgifter som åligger kommunen enligt
skollagen eller annan författning i förhållande till annan huvudman för verksamhet inom
förskola, förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola, eller motsvarande.

3. Ändra 1 kap. 5 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden ansvarar för beslut om mottagande i anpassad skola.

4. Ändringarna i reglementet träder i kraft 2023-07-02.

Ärendet 
Från den 2 juli 2023 benämns grundsärskola som anpassad grundskola i skollagen. Efter översyn av 
barn- och utbildningsnämndens reglemente föreslås revidering av 1 kap. 2, 4 och 5 §§ för att 
ersätta grundsärskola med anpassad grundskola. Förslaget till revidering har remitterats till barn- 
och utbildningsnämnden som föreslår fullmäktige besluta i enlighet med förslaget. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. ändra 1 kap. 2 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden fullgör kommunens uppgifter inom det offentliga
skolväsendet förskola, förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola och fritidshem.

2. ändra 1 kap. 4 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden fullgör samtliga uppgifter som åligger kommunen enligt
skollagen eller annan författning i förhållande till annan huvudman för verksamhet inom
förskola, förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola, eller motsvarande.

3. Ändra 1 kap. 5 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden ansvarar för beslut om mottagande i anpassad skola.

4. Ändringarna i reglementet träder i kraft 2023-07-02.



 

PROTOKOLL Sida 23(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. ändra 1 kap. 2 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden fullgör kommunens uppgifter inom det offentliga
skolväsendet förskola, förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola och fritidshem.

2. ändra 1 kap. 4 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden fullgör samtliga uppgifter som åligger kommunen enligt
skollagen eller annan författning i förhållande till annan huvudman för verksamhet inom
förskola, förskoleklass, grundskola, anpassad grundskola, eller motsvarande.

3. Ändra 1 kap. 5 § i barn- och utbildningsnämndens reglemente så att paragrafen får följande
lydelse:
Barn- och utbildningsnämnden ansvarar för beslut om mottagande i anpassad skola.

4. Ändringarna i reglementet träder i kraft 2023-07-02.

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0112/003-8 
Gällande reglemente för barn- och utbildningsnämnden 
Reglemente för barn- och utbildningsnämnden med synliga förslag på ändringar 

Skickas till 
Akten 
Författningssamlingen 
Barn- och utbildningsnämnden 



 

PROTOKOLL Sida 24(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 96/23 KS/2023/0108/003 

Ändring av gemensamma bestämmelser i reglemente för 
kommunstyrelsen och övriga nämnder, kommunstyrelsens 
reglemente, samt ändring av kommunfullmäktiges 
arbetsordning - medborgarförslag ersätts med e-förslag 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

1. § 32, § 32 a och § 32 b, samt rubriken Medborgarförslag i kommunfullmäktiges
arbetsordning utgår,

2. följande ny rubrik och text införs som 2 kap, 21 § i gemensamma bestämmelser i
reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder och ersätter nuvarande bestämmelse
om medborgarförslag:

E-förslag
21 § E-förslag som har passerat den för e-förslag fastställda gränsen röster redovisas på
nästkommande nämndsammanträde.

Nämnden beslutar om vilka förslag som ska utredas vidare. Om nämnden anser att ett 
förslag är av principiell betydelse ska det lyftas till kommunfullmäktige. E-förslag som 
nämnden väljer att inte utreda vidare ska avslås.  

Nämnden beslutar själv hur återrapportering och uppföljning av e-förslag ska ske. 

3. följande ny punkt 15 införs i kommunstyrelsens reglemente 8 § och ersätter tidigare
bestämmelse om medborgarförslag:

15. fastställa regler för e-förslag.

4. i kommunstyrelsens reglemente 12 § punkt 7 utgår texten om medborgarförslag, punkten
får följande ny lydelse:

7. i april och oktober varje år lämna fullmäktige en redovisning över de motioner som väckts
i fullmäktige och som inte slutligt handlagts av fullmäktige.

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-03-10, § 41, att e-förslag ska ersätta medborgarförslag som 
metod för medborgarinitiativ. Kommunfullmäktige beslutade vidare att uppdra åt kommunstyrelsen 
att uppdatera reglementen och arbetsordning så att medborgarförslag ersätts med e-förslag. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår nu att paragraferna 32, 32 a och 32 b, i kommunfullmäktiges 
arbetsordning som innehåller bestämmelser om medborgarförslag utgår.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår vidare att en ny paragraf med följande rubrik och innehåll 
införs i 2 kap 21 § gemensamma bestämmelser för kommunstyrelsen och övriga nämnder och 
ersätter nuvarande bestämmelse om medborgarförslag: 



 

PROTOKOLL Sida 25(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

E-förslag
21 § E-förslag som har passerat den för e-förslag fastställda gränsen röster redovisas på
nästkommande nämndsammanträde.

Nämnden beslutar om vilka förslag som ska utredas vidare. Om nämnden anser att ett 
förslag är av principiell betydelse ska det lyftas till kommunfullmäktige. E-förslag som 
nämnden väljer att inte utreda vidare ska avslås.  

Nämnden beslutar själv hur återrapportering och uppföljning av e-förslag ska ske. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår också att kommunfullmäktige beslutar att till 
kommunstyrelsen delegera rätten att besluta om regler för e-förslag genom att följande ny punkt 15 
tillförs 8 § i kommunstyrelsens reglemente: 

15. fastställa regler för e-förslag.

I kommunstyrelsens reglemente 12 § punkt 7 finns bestämmelser om rapportering till 
kommunfullmäktige av medborgarförslag som inte slutligt handlagts av fullmäktige, här föreslås 
texten om medborgarförslag utgå. Punkt 7 i 12 § föreslås få följande ny lydelse: 

7. i april och oktober varje år lämna fullmäktige en redovisning över de motioner som väckts
i fullmäktige och som inte slutligt handlagts av fullmäktige.

Bakgrund till kommunfullmäktigs beslut 2022-03-10 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-17 att införa e-förslag som metod för medborgarinitiativ 
under en försöksperiod. I januari 2021 var e-tjänsten för e-förslag färdigställd och e-förslag 
lanserades på Nynäshamns kommuns webbplats. Under försöksperioden ersatte e-förslag helt 
möjligheten att lämna medborgarförslag. En uppföljning av e-förslag genomfördes och 
uppföljningen remitterades till kommunens samtliga nämnder i oktober 2021.  
Utvärderingen och nämndernas remissvar redovisas i tjänsteutlåtandet 2022-01-12 och i en bifogad 
rapport till tjänsteskrivelsen, ”Utvärdering av e-förslag som metod för medborgarinitiativ i 
Nynäshamns kommun”. 

Under försöksperioden har reglerna för e-förslag behövt förtydligas och revideras. Besluten har 
fattats av kommunfullmäktige 2020-09-17 § 90, kommunstyrelsen 2021-04-29, § 120 och 
kommunfullmäktige 2022-03-10, § 41. Beslutade regler och villkor för e-förslag har sammanställts. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

1. § 32, § 32 a och § 32 b, samt rubriken Medborgarförslag i kommunfullmäktiges
arbetsordning utgår,

2. följande ny rubrik och text införs som 2 kap, 21 § i gemensamma bestämmelser i
reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder och ersätter nuvarande bestämmelse
om medborgarförslag:

E-förslag
21 § E-förslag som har passerat den för e-förslag fastställda gränsen röster redovisas på
nästkommande nämndsammanträde.



 

PROTOKOLL Sida 26(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Nämnden beslutar om vilka förslag som ska utredas vidare. Om nämnden anser att ett 
förslag är av principiell betydelse ska det lyftas till kommunfullmäktige. E-förslag som 
nämnden väljer att inte utreda vidare ska avslås.  

Nämnden beslutar själv hur återrapportering och uppföljning av e-förslag ska ske. 

3. följande ny punkt 15 införs i kommunstyrelsens reglemente 8 § och ersätter tidigare
bestämmelse om medborgarförslag:

15. fastställa regler för e-förslag.

4. i kommunstyrelsens reglemente 12 § punkt 7 utgår texten om medborgarförslag, punkten
får följande ny lydelse:

7. i april och oktober varje år lämna fullmäktige en redovisning över de motioner som väckts
i fullmäktige och som inte slutligt handlagts av fullmäktige.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

1. § 32, § 32 a och § 32 b, samt rubriken Medborgarförslag i kommunfullmäktiges
arbetsordning utgår,

2. följande ny rubrik och text införs som 2 kap, 21 § i gemensamma bestämmelser i
reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder och ersätter nuvarande bestämmelse
om medborgarförslag:

E-förslag
21 § E-förslag som har passerat den för e-förslag fastställda gränsen röster redovisas på
nästkommande nämndsammanträde.

Nämnden beslutar om vilka förslag som ska utredas vidare. Om nämnden anser att ett 
förslag är av principiell betydelse ska det lyftas till kommunfullmäktige. E-förslag som 
nämnden väljer att inte utreda vidare ska avslås.  

Nämnden beslutar själv hur återrapportering och uppföljning av e-förslag ska ske. 

3. följande ny punkt 15 införs i kommunstyrelsens reglemente 8 § och ersätter tidigare
bestämmelse om medborgarförslag:

15. fastställa regler för e-förslag.

4. i kommunstyrelsens reglemente 12 § punkt 7 utgår texten om medborgarförslag, punkten
får följande ny lydelse:

7. i april och oktober varje år lämna fullmäktige en redovisning över de motioner som väckts
i fullmäktige och som inte slutligt handlagts av fullmäktige.

Beslutsunderlag 
Gällande arbetsordning för kommunstyrelsen  
Gällande reglemente för kommunstyrelsen  
Kommunfullmäktiges beslut 2022-03-10, § 41 
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
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  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Tjänsteutlåtande 2022-01-12 med bilaga, KS/2019/0543/061-31  
Sammanställning av regler och villkor för e-förslag i Nynäshamns kommun 

Skickas till 
Akten 
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
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  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 97/23 KS/2023/0093/344 

Verksamhetsområden för kommunalt vatten och avlopp 2023 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna utökningar av den allmänna 
VA-anläggningens verksamhetsområde i enlighet med bilaga 1 till tjänsteutlåtandet, 
KS/2023/0099/344-2.  

Ärendet 
En allmän VA-anläggnings verksamhetsområde är det område inom vilket vattenförsörjning och 
avlopp (spillvatten och dagvatten) har ordnats eller ska ordnas genom anläggningen. Kommunen 
ska fastställa verksamhetsområdet med dess gränser. 

Ett verksamhetsområde kan vara begränsat till att bara gälla för en viss eller vissa vattentjänster. 
Det kan alltså finnas olika verksamhetsområden för en och samma allmänna VA-anläggnings 
anordningar för vattenförsörjning, spillvattenavlopp och dagvattenavlopp. Fastighetsägarna är 
avgiftsskyldig för den vattentjänst inom vilkens verksamhetsområde fastigheten ligger. VA-
huvudmannen är enbart skyldig att ordna med den eller de vattentjänster som verksamhetsområdet 
avser. 

Det är endast inom verksamhetsområdet som vattentjänstlagen, Allmänna bestämmelser om 
brukande av Nynäshamns kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning och VA-taxa gäller. 
Utanför verksamhetsområdet finns inga skyldigheter eller rättigheter enligt vattentjänstlagen, varken 
för VA-huvudmannen eller fastighetsägaren. Om en VA-anslutning ändå genomförs till den allmänna 
VA-anläggningen, så regleras detta genom avtal mellan VA-huvudmannen och fastighetsägaren. 

VA-anläggningens verksamhetsområde i Nynäshamns kommun finns beslutade sedan tidigare och 
behöver nu utökas. I Vansta industriområde planeras nya fastigheter anslutas till kommunalt vatten 
och avlopp i och med utvecklingen av verksamhetsområdet.   

Ändringarna som föreslås finns i medföljande kartbilaga gäller följande område: 
• Ösmo verksamhetsområde, utökning Vansta Industriområde

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna utökningar av den allmänna 
VA-anläggningens verksamhetsområde i enlighet med bilaga 1 till tjänsteutlåtandet, 
KS/2023/0099/344-2.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna utökningar av den allmänna 
VA-anläggningens verksamhetsområde i enlighet med bilaga 1 till tjänsteutlåtandet, 
KS/2023/0099/344-2.  

Beslutsunderlag 
Utökning Verksamhetsområde Vansta Industriområde 2022 
Beslut SBN § 32 2023-02-07 – Verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp 2023 

Skickas till 
Akten 
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§ 98/23 KS/2022/0304/006 

Plats för kommunfullmäktiges sammanträden 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktiges återstående 
sammanträden under 2023 hålls i konsertsalen i Kulturskolan. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga B.  

Per Ranch (SN) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga C.  

Emma Solander (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga D. 

Protokollsanteckningar 
I kommunfullmäktiges arbetsordning, antagen av kommunfullmäktige den 16 juni 2022, § 102, står 
det angivet (§ 9) att för varje år ska fullmäktige bestämma om plats för fullmäktiges sammanträden. 
Plats för fullmäktiges sammanträden 2023 beslutades av kommunfullmäktige den 10 november 
2022, § 156. I fullmäktiges arbetsordning anges även att ordföranden får efter samråd med vice 
ordföranden bestämma om plats för ett visst sammanträde. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 15 oktober 2020, § 115, att bifalla motion gällande att se över 
möjlighet att hålla kommunfullmäktige i kommunens egna lokaler. Motionen innefattade följande 
att-satser: 

1. ge berörd förvaltning i uppdrag att utreda möjliga lokaler för kommunfullmäktiges
sammanträden.

2. den berörda förvaltningen ser över de ekonomiska vinsterna med att använda kommunens
egna lokaler till kommunfullmäktige.

3. flytta kommunfullmäktiges sammanträden till en lämplig lokal i kommunens egna bestånd
snarast möjligt.

Kommunfullmäktige beslutade den 12 maj 2022, §82, att anse uppdraget om att utreda möjliga 
lokaler för kommunfullmäktiges sammanträden i kommunens egna lokaler som genomfört. I 
beslutsunderlaget framgår att kommunfullmäktiges sammanträden kan flyttas till lokaler i 
Kulturskolan. Det framgår även att det under 2022 skulle genomföras en fördjupad undersökning 
och vid behov genomföra projektering av förfrågningsunderlag. 

Kommunfullmäktige beslutade den 10 november 2022, § 156, att fastställa kommunfullmäktiges 
sammanträdesdagar för 2023. Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 9 § bestämmer fullmäktige 
varje år plats för fullmäktiges sammanträden. Kommunfullmäktige beslutade att sammanträdena 
hålls i Folkets Hus Nynäshamn. 

Kulturskolans lokaler förbereds och upprustas för kommunfullmäktiges sammanträden. 
Kommunfullmäktige behöver därmed fastställa ny plats för de redan fastställda 
sammanträdesdagarna.  



 

PROTOKOLL Sida 30(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktiges återstående 
sammanträden under 2023 hålls i konsertsalen i Kulturskolan. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktiges återstående 
sammanträden under 2023 hålls i konsertsalen i Kulturskolan. 

Yrkanden 
Per Ranch (SN) begär en protokollsanteckning med ett förtydligande om hur plats för fullmäktiges 
sammanträden beslutas. 

Patrik Isestad (S) och Emma Solander (MP) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Johann Wolf (SD), Rebecca Ädel (-), Bengt-Göran Pettersson (KD) och Ordförande (M) yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag till beslut.  

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall eller avslag till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut om sammanträdesdagar för 2023, 2022-11-10, § 156 
Kommunfullmäktiges beslut om sammanträdesdagar för 2023, 2023-03-09, § 51 
Kommunfullmäktiges beslut, Svar på motion – möjlighet att hålla kommunfullmäktige i kommunens 
egna lokaler, 2020-10-15, § 115 
Kommunfullmäktiges beslut, Utredning av möjlighet att hålla kommunfullmäktige i kommunens egna 
lokaler, 2022-05-12, § 82 

Skickas till 
Akten 



Nynäshamn, 2023-05-24 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 98/23 
Särskilt yttrande  

Plats för kommunfullmäktiges sammanträden 

Idag hålls kommunfullmäktige i Folkets hus, det är en central lokal som rymmer 
många samt har en anpassad tillgänglighet för rörelsehindrade. Något som är väldigt 
viktigt för demokratin då alla medborgare ska ha tillgång att delta i det största 
beslutsfattande organet i kommunen. 

Därför kan vi Socialdemokrater inte stå bakom att flytta kommunfullmäktige från 
Folkets Hus till Kulturskolan. Kulturskolan är en bra lokal men den är inte anpassad 
för att hålla i ett kommunfullmäktige eftersom den inte är anpassad för 
rörelsehindrade samt att det finns utmaningar med parkeringar. Nynäshamn är en 
stor kommun och därför är många av våra medborgare och politiker bilburna och det 
är då av yttersta grad att alla som vill delta på kommunfullmäktige ska ha möjlighet 
att göra så.  

Vi Socialdemokrater föreslår istället att vi ska ha en ambulerande/rörlig 
kommunfullmäktige i hela kommunen. Detta är gynnsamt ur ett demokratiskt 
perspektiv då våra medborgare i olika stadsdelar har större möjlighet att delta samt vi 
fäster oss inte till en specifik lokal som inte är anpassad för ett större deltagande. 

Socialdemokraterna i Nynäshamn 

Bilaga B



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2023-05-25

Särskilt yttrande rörande beslut om Plats för kommunfullmäktiges
sammanträden

Bakgrund
Kommunfullmäktige fattade beslut den 12 juni 2020 om att bifalla en motion från SD. De
beslutssatser som bifölls var:

1. ge berörd förvaltning i uppdrag att utreda möjliga lokaler för kommunfullmäktiges
sammanträden.

2. den berörda förvaltningen ser över de ekonomiska vinsterna med att använda kommunens
egna lokaler till kommunfullmäktige.

3. flytta kommunfullmäktiges sammanträde till en lämplig lokal i kommunens egna bestånd
snarast möjligt.

Kommunstyrelseförvaltningen har endast utrett Utsikten och Kulturskolan som möjliga
alternativ till lokal för kommunfullmäktigesammanträden. Förvaltningen anser att Kulturskolan
är lämpligast. Lokalerna i Kulturskolan behöver anpassas genom teknisk uppdatering och för
tillgänglighet. Det framgår dock inte av handlingarna om detta har genomförts.

Vi anser att det är positivt och bra att man undersöker alternativa lokaler. Dock anser vi att
perspektiven borde vidgas och att även andra alternativ kunde komma ifråga som till exempel
Vanstaskolans matsal, Vika idrottshall, Gröndalsskolans aula, Sunnerby äldreboende, etc. Vi
bedömer att det vore mycket bra för demokratin och för att öka kommuninvånarnas
engagemang samt intresse för politik, om fullmäktiges sammanträden kunde hållas i alla
kommundelar och inte bara i orten Nynäshamn. Vi bedömer att en ökad synlighet och närhet
till de politiska besluten skulle förbättra förtroendet och minska den upplevda korruptionen, se
bilaga.

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga C



Det är också viktigt att säkerställa, som invånare redan har uttryckt oro över, att Kulturskolans
verksamhet, som många gånger sker på kvällar, kan kombineras med kommunfullmäktiges
möten, som också sker på kvällstid. Möjligheterna att parkera vid Kulturskolan är starkt
begränsade och det finns fullmäktigeledamöter, som är beroende av att kunna parkera bilen,
eftersom det inte finns kollektivtrafik vid kl. 22:30 då fullmäktiges sammanträden ofta slutar.

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktiges
återstående sammanträden under 2023 hålls i konsertsalen i Kulturskolan.

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktiges
återstående sammanträden under 2023 hålls i konsertsalen i Kulturskolan.

Eftersom kommunfullmäktige bör besluta om annan lokal enligt ovanstående förslag till
beslut, bör flytt till annan lokal ske först efter ett sådant beslut har tagits i kommunfullmäktige
i juni, det vill säga till hösten.

Yrkande
Vi yrkar:

1. att Kommunfullmäktiges ledamöterna informeras om var det finns parkeringsplatser

2. att gruppledarna får möjlighet att besiktiga lokalerna och dess funktionalitet innan
kommunfullmäktige beslutar att flytta sammanträdena till konsertsalen i Kulturskolan.

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Per Ranch

Ersättare i Kommunstyrelsen
samt ledamot i Kommunfullmäktige

Bilaga förtroende Nynäshamns kommun
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Bilaga förtroende Nynäshamns kommun

Källa: Kolada, https://kolada.se/verktyg/jamforaren/?focus=16560&report=170469
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Avslags yttrande

Kommunstyrelsen 25/5 2023

98/23 Plats för kommunfullmäktiges sammanträden Parkering,

Miljöpartiet de gröna i Nynäshamn tycker det är bra med variation på var
kommunfullmäktiges håll och att det är positivt att Kulturskolan pga av denna
förflyttning fått en renovering.

Vi ser dock gärna att kommunfullmäktige kunde hållas på fler ställen, så att också
dessa kommunala platser skulle kunna få en renovering. Tex kommunala
hemtjänstens lokaler, aulas i skolorna eller gymnasiets lokaler, där det också finns
bra tillgång till parkering.

På grund av en alltför ensidigt förslag som inte inkluderar andra kommunala ytor så
kommer vi inte rösta ja till förslaget.

Emma Solander gruppledare för MP Nynäshamn

Bilaga D

https://web.firstagenda.se/committees/1119/agendas/57663/items/892149/documents/2603448
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§ 99/23 KS/2022/0244/164 

Överenskommelse med Civilförsvarsföreningen Nynäshamn 
avseende uppstart av frivillig resursgrupp (FRG) 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Att ingå överenskommelse med Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av
frivillig resursgrupp (FRG), i enlighet med bilaga 1.

2. Ge kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att underteckna Överenskommelse med
Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av frivillig resursgrupp (FRG).

3. Överlåta till kanslichef att vid behov ingå individavtal med frivilliga resurser om att medverka
i Nynäshamns kommuns frivilliga resursgrupp (FRG) enligt bilaga 2.

Ärendet 
Kommunernas arbete med krisberedskap och civilt försvar är en av grundpelarna i Sveriges 
krishanteringssystem och totalförsvar. Ett sätt att stärka kommunens förmåga att hantera kriser är 
genom upprättandet av en frivillig resursgrupp (FRG). FRG är ett avtalsbaserat koncept som har 
tagits fram av Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB). FRG:s uppgift är att finnas till 
hands för avrop när kommunens ordinarie resurser för krishantering behöver förstärkas. 

FRG regleras inte i någon lag eller förordning och varje kommun avgör själv om den vill inrätta en 
FRG. I dagsläget har ungefär hälften av landets 290 kommuner en FRG som står beredd att bidra 
när samhället drabbas av samhällsstörningar. 

Flera av landets kommuner har vid flera tillfällen använts sig av sin FRG för att stärka sin 
krishanteringsförmåga, exempelvis under sommaren 2018 då flera kommuner i Sverige drabbades 
av omfattande skogsbränder. Under pandemin använde sig kommuner av sin FRG för att bland 
annat få stöd med att handla mat och hämta ut mediciner till riskgrupper. 

När kommunens ordinarie resurser inte räcker till eller behöver förstärkas kan frivilliga aktiveras och 
därmed ge kommunen tillgång till extra personella resurser.  

Sådana uppgifter kan t.ex. innefatta: 
• Samordna spontanfrivilliga
• Personalresurs vid aktivering av informations- och trygghetspunkter
• Stöd vid evakuering/utrymning
• Stöd vid informationsspridning
• Praktiskt eller logistiskt stöd vid till exempel hantering av nödvatten och reservkraft
• Stöd vid aktivering av POSOM
• Deltagande i kommunens arbete med krisberedskap och civilt försvar

För att en person ska kunna ingå i Nynäshamns kommuns FRG ska vederbörande genomgå en 
grundutbildning om 36 timmar. Den innehåller bland annat kunskap om kommunens krisberedskap, 
hjärt- och lungräddning samt brandkunskap. Efter genomförd utbildning erbjuds den frivillige att 
skriva ett avtal med kommunen om att ingå i frivilliga resursgruppen. 

För att stödja uppstarten av en Frivillig resursgrupp i Nynäshamn tecknas en överenskommelse 
mellan Nynäshamns kommun och den nystartade lokala Civilförsvarsföreningen Nynäshamn. 
Överenskommelsen tecknas initialt med en löptid om ett år, med möjlighet till förlängning. 



 

PROTOKOLL Sida 32(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Sammanfattningsvis förbinder sig Civilförsvarsföreningen Nynäshamn att: 

- Rekrytera medlemmar till kommunens FRG
- Organisera FRG-verksamheten i Nynäshamn
- Utbilda, öva och arbetsleda FRG

Ekonomiska konsekvenser 
Civilförsvarsföreningen Nynäshamn erhåller en årlig ersättning på en krona per invånare. Vid 
aktivering av FRG utbetalas en ersättning till den frivillige enligt gällande kollektivavtal. Tillägg för 
resor och förtäring kan eventuellt tillkomma. 

Kommunen finansierar kostnader enligt förslaget med medel ur det statliga bidrag som kommunen 
erhåller enligt uppgifter i Lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap. 

Oförutsedda utgifter i samband med inträffade händelser där kostnader överstiger budgeterade 
belopp och anslag får regleras i särskild ordning. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Att ingå överenskommelse med Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av
frivillig resursgrupp (FRG), i enlighet med bilaga 1.

2. Ge kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att underteckna Överenskommelse med
Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av frivillig resursgrupp (FRG).

3. Överlåta till kanslichef att vid behov ingå individavtal med frivilliga resurser om att medverka
i Nynäshamns kommuns frivilliga resursgrupp (FRG) enligt bilaga 2.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Att ingå överenskommelse med Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av
frivillig resursgrupp (FRG), i enlighet med bilaga 1.

2. Ge kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att underteckna Överenskommelse med
Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av frivillig resursgrupp (FRG).

3. Överlåta till kanslichef att vid behov ingå individavtal med frivilliga resurser om att medverka
i Nynäshamns kommuns frivilliga resursgrupp (FRG) enligt bilaga 2.

Yrkanden 
Emma Solander (MP) och Rebecca Ädel (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1. Överenskommelse med Civilförsvarsföreningen Nynäshamn avseende uppstart av frivillig 
resursgrupp (FRG) 

Bilaga 2. Information till dig som har en intermittent anställning för att vid behov tjänstgöra i 
Nynäshamns kommuns frivilliga resursgrupp (FRG) 

Skickas till 
Kommunstyrelseförvaltningens kanslichef 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 33(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 100/23 KS/2023/0015/009 

Balanslista 2023 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. de åtgärdade ärendena som är markerade i grönt stryks från balanslistan.
2. föreslå kommunfullmäktige att lägga rapporten till handlingarna.

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har sammanställt en redovisning av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott som ännu inte är verkställda – en 
balanslista. Balanslistan redovisas vid två tillfällen varje år för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. Under rubriken ”Status åtgärdat” redovisas verkställda beslut sedan senaste 
rapporttillfället. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. de åtgärdade ärendena som är markerade i grönt stryks från balanslistan.
2. föreslå kommunfullmäktige att lägga rapporten till handlingarna.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. de åtgärdade ärendena som är markerade i grönt stryks från balanslistan.
2. föreslå kommunfullmäktige att lägga rapporten till handlingarna.

Beslutsunderlag 
Balanslistan 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 34(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 101/23 KS/2023/0122/373 

Yttrande angående ansökan om nätkoncession, luftledning 
från Kolbotten till Nynäshamn 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar bilaga A som kommunens yttrande i ärendet. 

Protokollsanteckningar 
Beslutet hänvisar till bilaga A, bilagan sändes som beslutsunderlag tillsammans med 
tjänsteskrivelsen och återfinns i akt med diarienummer KS/2023/0396/373-6. 

Ärendet 
Nätägaren Vattenfall har hos Energimarknadsinspektionen sökt om ny nätkoncession för en 
kraftledning i regionnätet. Ledningen som går från Kolbotten i Salems kommun till Nynäshamn ska 
spänningshöjas från 77 kV till 132 kV. Spänningen höjs i regionnätsledningar i hela Stockholms län 
och stärker både kapacitet och driftsäkerhet i regionens elnät.  

Enligt ansökan ska ledningen i huvudsak följa befintlig sträckning. I Ösmo, där ledningen idag går 
rakt genom tätorten, ska den markförläggas i en dragning runt orten. Även mellan Ösmo och 
Nynäshamn har nätägaren efter dialog med kommunen och markägarna ändrat den sökta 
sträckningen för att ledningen inte ska hamna i konflikt med planerad utvidgning av Källberga 
söderut. I den sista delsträckan, närmast Nynäshamn, ska ledningen dela stolpar med den andra 
regionnätsledningen mellan Nynäshamn och Solberga.  

Kommunen har tidigare yttrat sig i samråd för ledningen (KS 2019-11-21, §331) samt i två 
kompletterande samråd (2020-10-22, §263 och 2021-03-18, §84).  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar bilaga A som kommunens yttrande i ärendet. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar bilaga A som kommunens yttrande i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Bilaga A - Yttrande om spänningshöjning i regionnätet 
Koncessionskarta 
Ansökan med bilagor (samtliga bilagor i ärendet finns på www.ei.se, sök på ärendenummer 2021-
102832) 

Skickas till 
Ei 
Akten 
SBN 

http://www.ei.se/


 

PROTOKOLL Sida 35(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 102/23 KS/2023/0125/513 

Svar på remiss - Regionalt trafikförsörjningsprogram för 
kollektivtrafiken i Stockholms län 2035 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta bilagan kommunens yttrande som sitt eget. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Marcus Svinhufvud (M), Mikael Persson (L), Patrik Appelkvist Larsson (C) och Bengt-Göran 
Pettersson (KD) lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga E. 

Johann Wolf (SD) lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga F. 

Rebecca Ädel (-) ställer sig bakom Johann Wolfs (SD) inlämnade särskilda yttrande.  

Patrik Isestad (S) lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga G.  

Emma Solander (MP) ställer sig bakom Patrik Isestads (S) inlämnade särskilda yttrande. 

Ärendet 
Trafikförsörjningsprogrammets uppgift är att sätta en långsiktig strategisk inriktning för hur Region 
Stockholm tillsammans med kommuner, berörda myndigheter och organisationer i regionen ska 
utveckla länets regionala kollektivtrafik. Målhorisonten för programmet är 2035. Programmet består 
av tre övergripande delar; behov av kollektivtrafik, mål för kollektivtrafiken samt gemensam väg 
framåt. I förslaget till trafikförsörjningsprogram anges mål för kollektivtrafiken till 2035 som är 
uppdelade under temana; Hållbart resande, Tillgänglig region och Ansvarsfullt kollektivtrafiksystem. 

Lagen (2010:1065) om kollektivtrafik reglerar den regionala kollektivtrafiken och möjliggör för 
kollektivtrafikföretag att fritt etablera kommersiell kollektivtrafik i Sverige. Region Stockholm är 
kollektivtrafikmyndighet i Stockholms län och ansvarar för den regionala kollektivtrafiken i länet och 
har två primära uppgifter; samråda om och fastställa regionalt trafikförsörjningsprogram samt fatta 
beslut om allmän trafikplikt, det vill säga vilken kollektivtrafik som Region Stockholm tar ansvar för. 

Invånarna i Stockholms län genomförde i genomsnitt 4 miljoner resor per vardag, varav knappt 1,3 
miljoner med kollektivtrafik som huvudsakligt färdmedel, åren innan covid-19-pandemin. 
Utmaningarna för kollektivtrafiken längre ut från regioncentrum handlar om att minska bilberoendet 
och att skapa tillgång till kapacitetsstark och tät kollektivtrafik. Trots utmaningarna är andelen resor 
med kollektivtrafik än så länge hög, både i nationell och internationell jämförelse. 

Nynäshamns kommun har fått tillfälle att yttra sig över remissversionen för Regionalt 
trafikförsörjningsprogram för Stockholms län 2035. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta bilagan kommunens yttrande som sitt eget. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta bilagan kommunens yttrande som sitt eget. 

Yrkanden 
Johann Wolf (SD), Ordförande (M), Rebecca Ädel (-), Emma Solander (MP) och Patrik Isestad (S) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  



 

PROTOKOLL Sida 36(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag 
Bilaga Kommunens yttrande 
Missivbrev 
Remissversion Regionalt trafikförsörjningsprogram  
Preliminär hållbarhetsbedömning med MKB, Regionalt trafikförsörjningsprogram 

Skickas till 
Akten  
Region Stockholm 
Södertörnskommunerna 
Handläggare 



Särskilt yttrande ärende § 102 – Svar på remiss – Regionalt trafikförsörjningsprogram för 

kollektivtrafiken i Stockholms län  

Vi är i grunden positiva till det yttrande som förvaltningen skrivit angående trafikförsörjningsprogram 

för kollektivtrafiken 2035.  

Vi vill dock ytterligare understryka kollektivtrafikens vikt för utvecklingen i Nynäshamns kommun och 

av hela Stockholmsregionen, för att behålla och stärka regionens roll i Sverige, Europa och världen. 

De senaste månadernas haveri i kollektivtrafiken har tydligt haft en negativ effekt på utvecklingen 

både på kort och lång sikt. Förtroendet för kollektivtrafiken är kraftigt stukat, inte minst hos pendlare 

från Nynäshamns kommun. Vi har på många sätt drabbats extra hårt under dessa månader och tyvärr 

ser vi inte mycket ljusning framöver. Det finns ännu ingen trovärdig prognos över när ordningen ska 

vara återställd. Samtidigt aviserar regionen stora nedskärningar av trafiken – om än inte på de linjer 

som går till och inom Nynäshamns kommun – men på andra viktiga linjer som även påverkar våra 

medborgare. För 2025 hotas fortfarande den viktiga buss 861 som utgör det enda alternativet när 

pendeltågen inte fungerar. Bussen behövs även vid normal trafik.   

För att Nynäshamns kommun ska kunna fortsätta växa och erbjuda ett attraktivt storstadsnära 

småstadsboende eller lantligt boende nära naturen så är en fungerande kollektivtrafik helt 

avgörande. Nynäshamns kommun tar ett stort ansvar för regionens utveckling via hamnverksamhet i 

både Norvik hamn och Nynäshamns hamn – med kontakter med Finland, Lettland, Polen, Gotland 

och godstransporter från hela världen. Vi har i Nynas AB bland annat en samhällsviktig produktion av 

bitumen som används vid tillverkning av asfalt. En stor del av regionens försörjning går via 

Nynäshamn på något sätt.  

Ska vår kommun kunna fortsätta utvecklas och samtidigt utgöra denna viktiga kugge för regionens 

och Sveriges försörjning så måste kollektivtrafiken inte bara fungera utan även utökas. De senaste 

månadernas problem har lett till att allt fler väljer bilen, eller helt enkelt väljer att flytta från 

kommunen. Med det negativa flyttnetto som Stockholmsregionen har just nu så måste det göras 

enklare att leva, arbeta och studera i vår region.   

Ska vi nå klimatmålen så behöver kollektivtrafiken i länet byggas ut och vara ännu mer tillgänglig, för 

att utmana bilen som resealternativ. När det kommer till såväl hållbarhet som tillgänglighet och 
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trygghet så är kollektivtrafiken på många sätt oslagbar. Dubbelspår den sista biten till Nynäshamn är 

därför en viktig prioritering för både kollektivtrafik och godstransporter.   

För att nå måluppfyllelse på alla dessa områden och för att säkra en fortsatt tillväxt och utveckling av 

Nynäshamns kommun, Stockholms län och i förlängningen hela Sverige så krävs en pålitlig och 

utbyggd kollektivtrafik. Att ens diskutera minskad trafik, eller nedläggning av buss 861 är således 

något som skulle hämma utvecklingen enormt.  

För Allians för Nynäshamn 

----------------------------------------------------- 
Marcus Svinhufvud (M), Kommunstyrelsens ordförande 

----------------------------------------------------- 
Mikael Persson (L), Kommunstyrelsens vice ordförande 

----------------------------------------------------- 
Patrik Appelkvist Larsson (C), ledamot kommunstyrelsen 

----------------------------------------------------- 
Bengt-Göran Petterson (KD), ledamot kommunstyrelsen 



Särskilt yttrande till

Svar på remiss - Regionalt trafikförsörjningsprogram för 
kollektivtrafiken i Stockholms län 2035

Vikten av att Nynäshamns kollektivtrafik skall fungerar väl, kan inte nog betonas! 

Sverigedemokraterna vill också få den ståndpunkten tagen till protokollet att det 
underliggande dokumentet, Trafikplanen, förordar en mängd nedskärningar i 
kollektivtrafiken för de boende i regionen utan hållbara skäl – det finns uppåt 600 miljoner 
kronor att ta hem på intäktssidan genom beslutsamma motåtgärder mot plankning. Innan 
regionen och trafikentreprenörerna har företagit detta, säger Sverigedemokraterna nej till 
nedskärningar. 

Detta är en desto mera kategorisk ståndpunkt eftersom frågan och problemet inte i sig är 
enbart kamerala eller tekniska. Den bottnar också i tolerans – destruktiv tolerans, med stort 
inslag av räddhåga – mot beteenden, plankning, vandalism eller annat av samma art som det 
svenska samhället inte ska behöva acceptera. 

Johann Wolf, gruppledare, Sverigedemokraterna 

Särskilt yttrande 

2023-05-25 
Kommunstyrelsen 
Ärende nummer: 102/23 
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Nynäshamn, 2023-05-12 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § xx/23  

Svar på remiss - Regionalt trafikförsörjningsprogram 
för  
kollektivtrafiken i Stockholms län 2035. 

Kollektivtrafiken är strategisk för bostadsplaneringen i kommunerna. Bostadsbrist 
och höga priser i de centrala regiondelarna gör att många söker sig ut till bostäder 
med fördelaktigare priser. Skälen är flera. En viktig faktor är att många söker 
bostäder i låg- och mänsklig skala. Professor Johan Rådberg visade i sin forskning att 
låga hus i trä är det mest kostnadseffektiva sättet att bygga. Han rekommenderade att 
trädgårdsstäder anläggs i de större städernas omland för att lösa bostadsbristen för 
dem som inte kan efterfråga det som annars byggs idag. Han visade i sin forskning 
att det är en attraktiv boendeform som flertalet vill bo i oavsett inkomst och 
härkomst.  

Stockholms Handelskammare lyfte nyligen fram problemet med att vanligt folk 
tvingas bort från Stockholm med den bostadsbrist och de höga bostadspriser som 
rådet där. De lyfter fram behovet av marknära bostäder för barnfamiljer. Det gör 
även Trä- och möbelföretagen, som liksom socialdemokraterna i Nynäshamn 
efterlyser att det byggs trädgårdsstäder och egnahem igen.  

Socialdemokraterna i Nynäshamn har ambitionen att åstadkomma blandad 
bebyggelse i låg- och mänsklig skala såväl i centrala Nynäshamn som med moderna 
blandade trädgårdsstäder och egna hem i hela Nynäshamns kommun. För att möta 
människors behov behöver vi ompröva gamla ställningstaganden som exempelvis 
byggnation på landsbygden. 

Tillgången till pendeltåg och motorväg gör att vi har goda 
kommunikationsmöjligheter. Med pendeltåg är restiden från Segersäng ca 40 
minuter, och från Nynäshamn ca 60 minuter till regionens centrum Stockholms 
innerstad. En jämförelse i restid tar det med Mälartåget från Strängnäs till 
stockholmscentral är restiden 49 minuter. Det gäller nu att planera för ett finmaskigt 
nät av kompletterande kollektivtrafiken med buss som ansluter till kommundelarna 
med pendeltågen. 

Socialdemokraterna i Nynäshamn vill se ringlinjer med buss som förbinder de olika 
pendeltågsstationerna med varandra. Det öppnar möjligheten att planera för 
trädgårdsstäder och egna hem ute på landsbygden. Busslinjerna skulle då fungera på 
samma sätt som spårvägarna gjorde när trädgårdsstäder anlades i början av 1900-talet 
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för att förse arbetarbefolkningen med bostäder. En satsning som vi ser som ett 
föredöme även idag när så många som 80 procent av befolkningen inte har råd att 
efterfråga det som byggs idag. 

Som ett första steg anser vi socialdemokrater att en busslinje ska etableras som 
ansluter pendeltågsstationerna i Ösmo och Segersäng med varandra. Linjen ska gå 
från Ösmo till Porthus, vidare till Spångbro, Sunnerby och fram till Grödby. Därefter 
vidare till Segersäng och Landfjärden för att sedan vända och gå tillbaka.  

Tidtabellen bör anpassas för att ansluta till pendeltågen vid stationerna. På lämpliga 
ställen bör det skapas parkeringsmöjligheter för de som åker från bostaden till 
busshållplatsen. En ny busslinje bör även startas mellan Stora Vika och Ösmo för att 
underlätta arbets- och skolpendling för de som bor längs körsträckan. 

Den nuvarande snabbussen mellan Nynäshamn och Stockholm bör bibehållas och 
utvecklas med nattrafik. Nynäshamns kommun saknar nattrafik och är därmed 
nattetid avstängda från regionens kollektivtrafik.  

Tvärförbindelse till Södertälje är inte tillräcklig där regionens största arbetsplats finns 
placerad. Bara Scania i Södertälje har 17.000 arbetsplatser.  

Med Norviks hamn kommer trafiken på Nynäsbanan att öka och vi får en kraftigt 
utökad godstrafik. Bygg dubbelspår längs Nynäsbanan hela sträckan till Nynäshamn, 
så att turtätheten kan utökas i pendeltågtrafiken. 

Vi vill också se en utbyggnad av pendeltågsnätet så att fler kan få möjlighet att bo i 
trädgårdsstäder i hela Stockholms län och i Sörmland och Uppland. Så kan vi bygga 
ihop hela Mälardalen och garantera att de byggs attraktiva bostäder för vanligt folk 
som inte kan efterfråga det som byggs i de centrala delarna av regionen idag. 

Socialdemokraterna i Nynäshamn 

Miljöpartiet i Nynäshamn  



 

PROTOKOLL Sida 37(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 103/23 KS/2023/0077/109 

Svar på initiativ om anstånd i avvaktan på elstöd 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse initiativet besvarat med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse.

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S) inkommer med ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga H. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 16 februari 2023 att överlämna ett initiativ från Patrik Isestad (S) 
för beredning till kommunstyrelseförvaltningen. I initiativet föreslås att kommunstyrelsen ska ge 
förvaltningen i uppdrag att säkerställa att kommuninvånarna ska kunna beviljas anstånd med 
kommunala avgifter och taxor fram till att elstödet betalas ut och att undersöka i vilken mån det är 
möjligt att på något sätt bistå det lokala näringslivet och föreningslivet. Bakgrunden till initiativet är 
att underlätta för kommuninvånarna att klara sin ekonomi i avvaktan på att det elstöd som 
regeringen har aviserat ska betalas ut.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse initiativet besvarat med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse initiativet besvarat med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse.

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar bifall till initiativet samt att ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att se 
över åtgärder för att stödja det lokala näringslivet i samverkan med organisationen Företagarna i 
Nynäshamn och presentera lösningar för kommunstyrelsen senast den 1 juni 2023.  

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag eller bifall till initiativet tillsammans med Patrik Isestads (S) 
tilläggsyttrande. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Ledamotsinitiativ från Patrik Isestad – Anstånd i avvaktan på elstöd 

Skickas till 
Akten, Förslagsställaren 



Nynäshamn, 2023-05-25 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 103/23 

Svar på initiativ om anstånd i avvaktan på elstöd. 

Nynäshamns kommun behöver sträva efter en utveckling mot mer proaktiva 
ageranden. Att sitta still och inte agera är kostsamt och skapar stora risker och 
problem för företagarna. 

Det är förvånande att den politiska ledningen med stödrådet från SD inte aktivt styr 
den kommunala organisationen och primärt blickar framåt. Den politiska ledningen 
kör just nu bilen genom att titta i backspeglarna vilket kommer generera en krasch 
framöver. Om dessutom passagerarna i bilen bråkar och skyller på varandra kommer 
bilfärden inte bli bättre. I Nynäshamn har vi en situation där föraren skyller dålig 
styrning på passagerarna. 

Att leda i oroliga tider handlar mycket om att ha visioner och mål samt att 
tillsammans med hela kommunen finna bra sätt att uppnå dessa. Att lära från tidigare 
misstag är självklart viktigt men man får inte fastna i det förflutna. Särskilt som 
verkligheten snabbt förändras och spelreglerna ändras. Det som var rätt förr kan 
faktiskt vara fel idag.  

Det finns nu starka indikationer att företagarna i Nynäshamns kommun har 
svårigheter och då ligger det på den politiska ledningen att agera. Det är därför inte 
tillräckligt att hantera Socialdemokraternas väckta ärende genom ett vänta ock se 
beteende. Vi behöver tillsammans med företagarna skapa en positiv energi för att 
skapa tillväxt tillsammans. Vi behöver vända det negativa till en vilja att göra skillnad. 

I en tid av ekonomisk osäkerhet och utmaningar är det avgörande att lokala företag 
får stöd för att överleva och blomstra. I Nynäshamn har företagarna drabbats hårt av 
de påfrestningar som den tidigare pandemin och de onormalt höga elpriserna 
medfört. Det är därför av yttersta vikt att Nynäshamns kommun vidtar åtgärder för 
att stödja och underlätta för företagen under denna lågkonjunktur. Genom att införa 
åtgärder som frysta arrenden, uppskov med hyror, uppskov av myndighetsavgifter 
och förenklade tillståndsprövningar kan kommunen spela en avgörande roll för att 
säkerställa företagens överlevnad och främja ekonomisk återhämtning. Nynäshamns 
kommuns kommunstyrelseförvaltningen bör därför få i uppdrag att tillsammans med 
organisationen företagarna i Nynäshamn ta fram stödåtgärder för näringslivet i en 
svår tid. Följande uppdrag bör därför tilldelas kommunstyrelseförvaltningen; 

Se över om att inrätta stöd för att mildra effekterna av tidigare pandemi. 
De tidigare pandemirestriktionerna och ekonomiska nedgången har haft en drastisk 
inverkan på företagarna i Nynäshamn. Många företag har kämpat för sin överlevnad, 
och vissa har tvingats stänga helt. Genom att erbjuda frysta arrenden och uppskov 
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med hyror kan kommunen ge företagarna en andningspaus och minska deras 
ekonomiska bördor under denna svåra tid. Det skulle ge dem möjlighet att återhämta 
sig, anpassa sin verksamhet och arbeta för att bygga upp sin kundbas igen. 

Att hjälpa företagarna hantera höga elpriser. Den senaste tidens oroväckande ökning 
av elpriserna har ytterligare förvärrat situationen för företagarna i Nynäshamn. 
Många företag är beroende av el för sin verksamhet och har drabbats av betydande 
kostnadsökningar. Kommunen bör överväga att erbjuda uppskov av 
myndighetsavgifter för att hjälpa företag att klara av dessa extra kostnader. Det skulle 
avlasta företagens ekonomi och möjliggöra fortsatt investering i sin verksamhet och 
personal. 

Vidare behöver man se över förenklade tillståndsprövningar för snabbare 
återhämtning. I en tid då företagarna behöver fokusera på att återhämta sig och 
anpassa sig till förändrade marknadsförutsättningar, kan byråkrati och långa 
tillståndsprövningar vara hinder för framsteg. Genom att införa förenklade 
tillståndsprövningar kan kommunen underlätta för företag att genomföra 
förändringar och expansioner snabbare. Det skulle inte bara gynna företagen, utan 
även stimulera ekonomisk aktivitet och skapa arbetstillfällen i Nynäshamn. 

Företagarna i Nynäshamn befinner sig i en besvärlig situation, påverkade av tidigare 
pandemi och höga elpriser. Genom att erbjuda frysta arrenden, uppskov med hyror, 
uppskov av myndighetsavgifter och förenklade tillståndsprövningar kan Nynäshamns 
kommun bidra till att stödja de lokala företagen och underlätta deras återhämtning 
under lågkonjunkturen. Detta stöd är avgörande för att bevara arbetstillfällen, främja 
ekonomisk återhämtning och bygga en starkare och mer hållbar lokal ekonomi i 
Nynäshamn. 

Socialdemokraterna yrkar därför att; 

Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att se över åtgärder för att stödja det 
lokala näringslivet i samverkan med organisationen företagarna i Nynäshamn och 
presentera lösningar för kommunstyrelsen senast 1 juni 2023.   

Socialdemokraterna i Nynäshamn 
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 104/23 KS/2023/0120/109 

Svar på väckt ärende om upphandling utan politiska beslut 
eller insyn 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse det väckta ärendet besvarat.

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S) lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga I. 

Ärendet 
Patrik Isestad (S) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 16 mars 2023 ett ärende om 
upphandling utan politiska beslut eller insyn. I det väckta ärendet yrkas att kommunstyrelsen ska ge 
kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ta fram förslag till förtydliganden i delegationsordningar 
och reglementen för att säkerställa att frågor av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt 
underställs kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen beslutade under sammanträdet den 16 mars 
2023 att ärendet skulle lämnas till förvaltningen för beredning. 

Principiell beskaffenhet eller annars större vikt 
Kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutande organ vilket innebär att fullmäktige fattar 
beslut av mer grundläggande natur eller av mer generell räckvidd. Det handlar främst om beslut där 
det politiska momentet är avgörande (prop. 1973:90 s. 231). I 5 kap. 1 § kommunallagen uttrycks 
detta på så sätt att fullmäktige beslutar i ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större 
vikt. I bestämmelsen finns en icke uttömmande lista med exempel på sådana ärenden. Fullmäktige 
beslutar även i andra frågor som anges i kommunallagen eller i andra författningar. Förvaltning och 
verkställighet ankommer däremot på kommunstyrelsen och övriga nämnder (6 kap. 3 § 
Kommunallagen). Ärenden som inte är av principiell beskaffenhet eller annars större vikt kan 
fullmäktige delegera till en nämnd. 

Ordningen för upphandlingar i Nynäshamns kommun 
Nynäshamns kommun bildade 2012 en gemensam upphandlingsnämnd med Haninge kommun. 
Upphandlingsnämnden fullgör de samverkande kommunernas uppgifter med samordnad 
upphandling i syfte att nå rätt kvalitet till lägsta möjliga kostnad eller bästa affärsmässiga villkor. 
Upphandlingsnämnden är även kommunernas expertorgan och leder utvecklingen inom 
upphandlingsområdet. För att hantera upphandlingsverksamheten finns även en gemensam 
förvaltningsorganisation. 

Respektive nämnds verksamhetsområde bestäms i nämndens reglemente. Enligt 6 kap. 3 § 
Kommunallagen beslutar en nämnd bl a i frågor som rör förvaltning. Det innebär att nämnden har 
ett ansvar för den fortlöpande verksamheten samt har en självständig beslutanderätt inom ramen 
för sin förvaltande verksamhet. Exempelvis åligger det nämnden att fatta de beslut om inköp som 
behövs för att verksamheten ska fungera. Frågor som gäller förvaltning kan nämnden besluta om 
utan delegering från fullmäktige. Ärenden som enligt lag eller praxis anses röra förvaltning är 
förbehållna nämnden. Det innebär att fullmäktige är förhindrad att besluta i dessa fall.3 Upphandling 

3 Se Höök, Johan, Intern kommunal kompetensfördelning, 2000, s. 106 f. 



 

PROTOKOLL Sida 39(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

ses normalt som en förvaltningsuppgift. Om en upphandling är mycket stor eller av principiellt 
intresse kan det dock krävas delegation från fullmäktige.4 

Nämndernas rätt att beställa upphandling stadgas i 2 kap. 16 § i nämndernas reglementen. Enligt 
bestämmelsen ansvarar och genomför nämnderna själva direktupphandlingar inom sitt 
verksamhetsområde. Om det inte är möjligt att direktupphandla, exempelvis om upphandlingens 
värde överstiger direktupphandlingsgränsen, ska upphandlingsnämnden genomföra upphandlingen. 
Detta sker efter beställning från nämnden. När upphandlingsnämnden genomför upphandlingar 
ansvara upphandlingsnämnden för de beslut som fattas inom ramen för upphandlingen. 

Upphandling av vård- och omsorgsplatser 
Processen med att upphandla vård- och omsorgsplatser inleddes 2020. Den 16 juni 2020 § 84 
beslutade socialnämnden att upphandla vård- och omsorgsplatser och hemställde hos 
kommunstyrelsen om godkännande att genomföra upphandling av en driftentreprenad. Den 24 
september 2020 § 231 beslutade kommunstyrelsen att godkänna att socialnämnden gick vidare med 
upphandlingen. Efter socialnämndens och kommunstyrelsens beslut fortsatte processen med själva 
genomförandet av upphandlingen hos upphandlingsnämnden. 

Upphandlingen avsåg en driftentreprenad av vård- och omsorgsplatser. Eftersom avtalet innebär en 
stor investering för leverantören löper avtalet under flera år. Upphandlingens totala värde är därför, 
sett till kommunens årsbudget, stort men om upphandlingens totala värde slås ut per år under 
avtalstiden är värdet inte av större vikt för kommunens ekonomi. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att:  

1. anse det väckta ärendet besvarat.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att:  

1. anse det väckta ärendet besvarat.

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar bifall till det väckta ärendet. 

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till det väckta ärendet. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande KS/2023/0120/109-3 
Protokollsutdrag, inkl. protokollsbilaga, från kommunstyrelsen sammanträde 2023-03-16, § 64 
Socialnämndens beslut 2020-06-16 § 84 

4 Se Höök, Kommunallag (2017:725) 6 kap. 3 §, avsnitt 2.3 Egendomsförvaltning och upphandling, 
Lexino 2023-01-15 (JUNO) 
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Kommunstyrelsens beslut 2020-09-24 § 231 

Skickas till 
Akten 



Nynäshamn, 2021-11-18 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 104/23 - Svar på väckt ärende om 
upphandling utan politiska beslut eller insyn 

Förtydligande av delegering för att skydda 
kommunfullmäktiges beslutsroll.  

Fallet med den omdiskuterade upphandlingen av vård- och omsorgsboendet i 
Nynäshamn, utan politiska beslut i kommunfullmäktige, har tydligt visat behovet av 
att förtydliga delegationsordningar och reglementen. Vi anser fortsatt att det behöver 
säkerställas att frågor av principiell beskaffenhet eller av större vikt för kommunen 
underställs kommunfullmäktige bör kommunstyrelseförvaltningen ges i uppdrag att 
ta fram förslag till förtydligande i delegeringsordningarna. Detta kommer att återställa 
och stärka kommunfullmäktiges beslutsroll, samt möjliggöra öppenhet och 
demokratisk insyn i kommunens viktiga beslut. 

Bevarande av politiskt ansvar och insyn. 
Kommunfullmäktige är den valda församlingen som representerar medborgarna och 
har en central roll i att fatta beslut av principiell betydelse för kommunen. Genom att 
säkerställa att dessa beslut underställs kommunfullmäktige garanteras politiskt 
ansvarstagande och öppenhet gentemot medborgarna. Det är viktigt att politiker kan 
hållas ansvariga och att medborgarna har möjlighet att delta i debatten kring viktiga 
frågor som påverkar kommunen. 

Principiellt viktiga beslut förtjänar offentlig debatt. 
Beslut som har principiell betydelse för kommunen, såsom upphandling av stora 
projekt eller ekonomiskt betydande åtgärder, bör underställas kommunfullmäktige 
för att skapa möjligheter till en allmän och tillgänglig debatt. Genom att involvera 
kommunfullmäktige säkerställs att olika perspektiv och åsikter kan tas i beaktande 
innan viktiga beslut fattas. Detta bidrar till att stärka beslutsprocessen och öka 
medborgarnas förtroende för kommunens hantering av sådana frågor. 

Riskhantering och ekonomisk kontroll. 
Genom att delegera beslut av principiell betydelse till kommunfullmäktige ges 
möjlighet till noggrann granskning och riskhantering. Detta är särskilt viktigt vid 
upphandlingar och avtal som involverar betydande ekonomiska resurser och kan ha 
långsiktiga konsekvenser för kommunen. Genom att involvera kommunfullmäktige 
säkerställs att olika aspekter beaktas och att företag eller entreprenörer som får dessa 
uppdrag genomgår en öppen och noggrann prövning. Det ger också kommunen 
möjlighet att ha bättre kontroll över avtalsvillkor och kostnader. 

För att skydda kommunfullmäktiges beslutsroll och säkerställa öppenhet, insyn och 
demokratiskt ansvarstagande är det nödvändigt att förtydliga delegationsordningar 
och reglementen. Nynäshamns kommun har genom det kontroversiella fallet med 
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upphandlingen av vård- och omsorgsboendet utan politiska beslut tydligt visat 
behovet av att förändra och förstärka beslutsprocessen. Genom att ge 
kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ta fram förslag till förtydliganden 
kommer kommunfullmäktige att återfå sin centrala roll i beslutsfattandet och 
säkerställa att frågor av principiell beskaffenhet eller av större vikt för kommunen 
underställs fullmäktige för en öppen och demokratisk debatt. 

Socialdemokraterna i Nynäshamn yrkar därför att; 
kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att ta fram förslag till förtydliganden i 
delegationsordningar och reglementen för att säkerställa att frågor av principiell 
beskaffenhet eller annars av större vikt för kommunen underställs 
kommunfullmäktige. 

Socialdemokraterna i Nynäshamn 
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§ 105/23 KS/2023/0063/060 

Svar på motion om gästhamnen/färjehamnen som ett nav för 
Nynäshamns varumärke 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse med diarienummer KS/2023/0063/060-3.

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg (S) och Göran Bergander (S) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 
I en motion föreslår Ola Hägg (S) och Mats Lindqvist (S) att näringslivs- och 
arbetsmarknadsnämnden får ett tydligare uppdrag att ta fram en helhetslösning för 
gästhamnen/färjehamnen i syfte att öka företagande, turism och varumärkesvärde för området 
längs vattenlinjen. Motionärerna föreslår vidare att näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden utser 
och samordnar ledningen för utvecklingen av gästhamnen/färjehamnen och att uppdraget utförs 
inom ramen för tilldelad budgetram för 2023. Bakgrunden till motionen är att hamnområdet i stort 
är viktigt för Nynäshamns varumärke och att det finns många inblandade intressenter och parter 
som inte alltid tycks arbeta i samma takt och inriktning. 

Ärendets beredning 
Ärendet har remitterats till näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden som har yttrat sig över 
motionen. Nämnden anser att det finns en tydlig ansvarsfördelning mellan näringslivs- och 
arbetsmarknadsnämnden och kommunstyrelsen, där kommunstyrelsen ansvar för 
samhällsplaneringsuppdraget. Det är viktigt att näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden bevakar 
att driften och utvecklingen av gästhamnen säkerställs samt att det lokala näringslivet ges tillfälle att 
delta i arbetet för att ta tillvara deras kunskap och intressen.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse med diarienummer KS/2023/0063/060-3.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse med diarienummer KS/2023/0063/060-3.

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till motionen. 
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Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Motion om gästhamnen/färjehamnen som ett nav för Nynäshamns varumärke 
Beslut Näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden 2023-03-21, § 26 - Remissvar – Motion om 
gästhamnen/färjehamnen 

Skickas till 
Akten 
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§ 106/23 KS/2022/0226/060 

Svar på motion om trevligare arrangemang av växter vid 
infarten till Nynäshamn 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse.

Ärendet 
I en motion föreslår Gill Lagerberg (S) att Nynäshamns kommun ska verka för att buskarna på 
infarten till centrum och hamnen ska bytas ut mot annat trevligare arrangemang av växter så att 
bilburna invånare och turister välkomnas på ett trevligare och kanske mer informativt sätt till 
Nynäshamn. Bakgrunden till motionen är att refugerna som finns placerade utmed väg 73 från 
infarten till hamnen idag innehåller taggbuskeliknande planteringar. Även informationsskyltar nämns 
som ett inslag i välkomnandet till Nynäshamn. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse.

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) och Emma Solander (MP) yrkar bifall till motionen. 

Mikael Persson (L), Ordförande (M) och Johann Wolf (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till 
beslut.  

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till motionen. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Motion – Välkommen till Nynäshamn, trevligare arrangemang av växter vid infarten till Nynäshamn 
Beslut näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden, § 15 
Tjänsteskrivelse samt bilaga 1, näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden 
Beslut samhällsbyggnadsnämnden, § 88 
Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadsnämnden 

Skickas till 
Akten 
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§ 107/23 KS/2023/0044/061 

Inkomna e-förslag 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut: 

1. Gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora vika, Bondängsvägen
2. Solceller på Svandammsskolans tak

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 10 mars 2022, § 41, att e-förslag ska ersätta medborgarförslag 
som metod för medborgarinitiativ. Inkomna e-förslag som uppfyller villkoren publiceras på 
kommunens hemsida där det går att rösta. Om e-förslaget får 30 röster eller fler fördelas det till 
ansvarig förvaltning. E-förslaget tas om hand av förvaltningen och redovisas för kommunstyrelsen 
på nästkommande sammanträde. 

Kommunstyrelseförvaltningen har mottagit två e-förslag under perioden 23 januari 2023 och 23 april 
2023. Kommunstyrelsen beslutar huruvida förvaltningen ska påbörja en vidare utredning av e-
förslaget eller ej. E-förslagen som överlämnats kommunstyrelseförvaltningen innehåller följande 
förslag: 

• att installera gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora vika, Bondängsvägen. (41 röster)
• att installera solceller på Svandammsskolans tak. (42 röster)

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut: 

1. Gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora vika, Bondängsvägen
2. Solceller på Svandammsskolans tak

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut: 

1. Gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora vika, Bondängsvägen
2. Solceller på Svandammsskolans tak

Beslutsunderlag 
E-förslag – Gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora vika, Bondängsvägen
E-förslag – Solceller Svandammsskolan

Skickas till 
Akten 
kansli@nynashamn.se 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
Akt KS/2023/0148/061 
Akt KS/2023/0145/061 
Ansvarig avdelning 

mailto:kansli@nynashamn.se


 

PROTOKOLL Sida 45(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 108/23 KS/2022/0402/061 

Svar på e-förslag om kvarnbacken, röj upp sly så att vi kan 
åka pulka där i vinter 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit där förslagsställaren önskar att kommunen ska röja bort sly och långt 
gräs i Kvarnbacken för att möjliggöra pulkaåkning på vintern och också att kommunen ska tillföra 
bänkar och grillplats. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) och Emma Solander (MP) yrkar bifall till e-förslaget. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till e-förslaget. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut.  

Beslutsunderlag 
E-förslag – Kvarnbacken: röj upp sly så att vi kan åka pulka där i vinter

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 

mailto:kansli@nynashamn.se


 

PROTOKOLL Sida 46(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 109/23 KS/2021/0533/061 

Svar på e-förslag om låst cykel- och mopedgarage vid 
tågstationerna 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-02-17 § 43 att överlämna e-förslaget om låst cykel- och 
mopedgarage vid tågstationerna till förvaltningen för beredning och förslag till beslut. 
Förslagsställaren önskar att kommunen ska införa låsta cykel- och mopedgarage vid tågstationerna 
för att förebygga stölder. I ett cykelgarage går det även att ställa in mopeder.  

Kommunen har idag inget cykelgarage men det finns totalt 460 cykelparkeringsplatser vid de fem 
pendeltågsstationerna i kommunen. Mätningar av antalet parkerade cyklar på dessa platser från 
tidigare år visar att beläggningsgraden har varierat mellan 18-34 procent, se tabellen nedan. 

Pendeltågstation Parkerade cyklar 
2017-09-04 

Parkerade cyklar 
2018-09-24 

Parkerade cyklar 
2020-01-21 

Nynäshamn 39 41 28 
Gröndalsviken 31 31 17 
Nynäsgård 22 20 10 
Ösmo 51 29 14 
Segersäng 32 34 16 
Totalt 175 155 85 
Beläggning (avrundad) 38% 34% 18 % 

Kostanden för ett cykelgarage varierar beroende på dess storlek. En aktör som tillhandahåller 
cykelgarage har redovisat kostnaderna för olika storlekar, se tabellen nedan. Bygglov krävs för att 
uppföra ett cykelgarage. 

Antal cykelparkeringsplatser Storlek (avrundad) Kostnad, exkl. moms 

9 16 m2 137 900 kr 
20 40 m2 248 500 kr 
40 80 m2 389 200 kr 

Vid omvärldsbevakning av cykelgarage som kommuner tillhandahåller framkommer att 
användningen generellt sett går till på följande sätt: En person som önskar förvara sin cykel i 
cykelgaraget registrerar sig som användare på en hemsida och betalar därefter månadsvis en 
summa för att få ha cykeln i garaget. För in- och utpassering från garaget använder man sig av ett 
passerkort, exempelvis sitt betalkort5,6.  

5 Huddinge kommun. Parkering och garage för cykel. https://www.huddinge.se/stadsplanering-och-
trafik/parkering/cykelparkering/ [2022-10-27] 
6 Kalmar kommun. Kalmar cykelgarage, vid stationen. https://kalmar.se/trafik-och-
resor/cykel/cykelgarage/kalmar-cykelgarage-vid-stationen.html [2022-10-27] 



 

PROTOKOLL Sida 47(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Beslutsunderlag 
E-förslag om låst cykel- och mopedgarage vid tågstationerna
Omröstningsresultat

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se  

mailto:kansli@nynashamn.se


 

PROTOKOLL Sida 48(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 110/23 KS/2022/0271/061 

Svar på e-förslag - Cykel och gångväg från Grödby 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om en gång- och cykelväg från Grödby besvarad 
med vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Ordförande (M), Mikael Persson (L), Patrik Appelkvist Larsson (C) och Bengt-Göran Pettersson (KD) 
lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga J. 

Johann Wolf (SD) och Rebecca Ädel (-) ställer sig bakom det särskilda yttrandet från 
allianspartierna. 

Emma Solander (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga K.  

Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg (S) och Per Ranch (SN) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit till kommunen, i vilket föreslås att en gång- och cykelväg från Grödby till 
Spångbro. Detta för att främst gynna ungdomar som ska till idrottshallen i Sunnerby. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om en gång- och cykelväg från Grödby besvarad 
med vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om en gång- och cykelväg från Grödby besvarad 
med vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Yrkanden 
Patrik Isestad (S), Per Ranch (SN), Emma Solander (MP) yrkar bifall till e-förslaget. 

Ordförande (M), Johann Wolf (SD) och Rebecca Ädel (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till 
beslut.  

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till e-förslaget. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
E-förslag Cykel och gångväg från Grödby
Omröstningsresultat

Skickas till 
Akten, Förslasställaren, kansli@nynashamn.se 

mailto:kansli@nynashamn.se


Särskilt yttrande ärende § 110 – Svar på e-förslag – Cykel och gångväg från Grödby 

Vi i Allians för Nynäshamn prioriterar en cykelväg på sträckan mellan Spångbro och Grödby högt. 

Mellan Sunnerby och Spångbro finns redan cykelväg så det är delen av sträckan mellan Sunnerby och 

Grödby i detta e-förslag som vi vill se förverkligad. Det finns redan utredningar av sträckningen och 

med uppdaterade kontakter med fastighetsägare längs vägen så kan bilden ytterligare klaras ut.  

Det finns flera sträckor i Nynäshamns kommun där gång och cykelväg är angeläget. Sträckan mellan 

Grödby och Sunnerby är en sådan högst angelägen sträcka, men även den mellan Spångbro och 

Ösmo. Sträckorna går intill Trafikverkets väg vilket gör att det i första hand är den myndighetens 

ansvar, men kommunen undersöker även olika möjligheter när det kommer till finansiering t.ex. via 

EU-medel. Alliansens ambitioner är att prioritera båda dessa vägar högt i dialog med Trafikverket och 

för att utreda finansieringsmöjligheterna. De ekonomiskt svåra tiderna kombinerat med stora 

investeringsbehov i kommunen medför dock att investeringar inom kommunens ram behöver 

prioriteras noga.   

För Allians för Nynäshamn 

----------------------------------------------------- 
Marcus Svinhufvud (M), Kommunstyrelsens ordförande 

----------------------------------------------------- 
Mikael Persson (L), Kommunstyrelsens vice ordförande 

----------------------------------------------------- 
Patrik Appelkvist Larsson (C), ledamot kommunstyrelsen 

----------------------------------------------------- 
Bengt-Göran Petterson (KD), ledamot kommunstyrelsen 

Bilaga J



Särskilt yttrande

Kommunstyrelsen 25/5 2023

110/23 Svar på e-förslag - Cykel och gångväg från Grödby

Miljöpartiet de gröna i Nynäshamn anser att Alliansen och samarbetspartiet SD
måste prioritera denna gång och cykelväg högre än vad som görs idag, och röstar
bifall på motionen, till skillnad mot SD och Alliansen som inte anser att det är
kommunens roll att anordna cykel och gångvägar.

Säkerheten för människorna i kommunen borde ha prioritet ETT, speciellt när
kommunen är främst delaktig till att Trafikverkets väg 225 används betydligt flitigare
nu efter att Norviks hamn etablerade sig.

Jag vill med detta också påminna Alliansen tillsammans med samarbetspartiet SD
att ni hålls ansvariga och styr över kommunen.

Emma Solander gruppledare för MP Nynäshamn

Bilaga K

https://web.firstagenda.se/committees/1119/agendas/57663/items/892161/documents/2603523


 

PROTOKOLL Sida 49(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 111/23 KS/2022/0376/061 

Svar på e-förslag - Cykel och gångväg från Stora Vika - 
Nynäshamn 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om en cykel- och gångväg från Stora Vika till 
Nynäshamn besvarad med vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit till kommunen, i vilket föreslås en cykel och gångväg mellan Stora Vika 
och Nynäshamn. Detta motiveras med stor belastning på vägen i och med lastbilar med släp från 
bulkhamnen samt lastbilar från Södertälje som väljer vägen från Porthus via Stora Vika till 
Nynäshamn. Enligt förslaget finns också många turistcyklister på den vägen (samt vidare mot 
Norsbol) och vägen anges vara smal och en fara för personers liv.  

Förslagsställaren anser att fler hade valt att gå och cykla till Nynäshamn om vägen dit blev  
tryggare. En gång- och cykelväg skulle uppmuntra barn och vuxna att röra på sig mer genom ett 
vackert landskap utan att riskera sina liv. Med en gång- och cykelväg från Stora Vika till Nynäshamn 
finns möjlighet för de som bor på Torö att haka på vid Norsbol. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om en cykel- och gångväg från Stora Vika till 
Nynäshamn besvarad med vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om en cykel- och gångväg från Stora Vika till 
Nynäshamn besvarad med vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Beslutsunderlag 
E-förslag - Cykel och gångväg från Stora Vika – Nynäshamn
Omröstningsresultat

Skickas till 
Akten 
Förslagsställaren 
kansli@nynashamn.se 
Handläggare 

mailto:kansli@nynashamn.se


 

PROTOKOLL Sida 50(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 112/23 KS/2023/0064/061 

Svar på e-förslag gällande stege för vinterbad samt bastu 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma Solander (MP) lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga L. 

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit där förslagsställaren önskar att kommunen ska skapa förutsättningar för 
vinterbad genom att etablera en brygga med en badstege som finns på plats under hela året. 
Förslagsställaren önskar också att det ska finnas tillgång till offentlig bastu till en lägre kostnad. 
Syftet är att skapa förutsättningar för rekreation och friskvård.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Yrkanden 
Emma Solander (MP) yrkar bifall till e-förslaget. 

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall till arbetsutskottets förslag till beslut eller bifall till e-förslaget. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Stege för vinterbad samt bastu

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se  

mailto:kansli@nynashamn.se


Avslags yttrande

Kommunstyrelsen 25/5 2023

112/23 Svar på e-förslag gällande stege för vinterbad samt bastu

Miljöpartiet de gröna i Nynäshamn tycker satsningar som främjar folkhälsan är
väldigt viktiga. Att bastubada samt kallbada i Nynäshamn har sin historia då
Nynäshamns Havsbad som kurort länge varit känt för just detta ändamål.

Miljöpartiet välkomnar denna motion varmt och röstar bifall till motionen. Det finns
redan många bryggor med stegar för kallbad. Underbart vore det om det också fanns
bastu och till och med ändå bättre ett kallbadhus för allmänheten. Miljöpartiet
kommer långsiktigt arbeta för att förverkliga detta.

Emma Solander gruppledare för MP Nynäshamn

Bilaga L

https://web.firstagenda.se/committees/1119/agendas/57663/items/892163/documents/2603531


 

PROTOKOLL Sida 51(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 113/23 KS/2023/0065/061 

Svar på e-förslag om att bygga en simhall i Nynäshamns tätort 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit där förslagsställaren önskar att kommunen ska bygga en simhall i 
Nynäshamns tätort. Bakgrunden till e-förslaget är att förslagsställaren anser att simhallen i Ösmo är 
gammal, sliten och för liten. Det är viktigt att skapa förutsättningar för att alla ska kunna simma i en 
kommun som Nynäshamn med vatten runt omkring.   

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Yrkanden 
Patrik Isestad yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Bygg en simhall i Nynäshamns tätort

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som begärt återkoppling 
kansli@nynashamn.se  

mailto:kansli@nynashamn.se


 

PROTOKOLL Sida 52(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 114/23 KS/2023/0003/002 

Anmälan delegationsbeslut 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KSFA/2023/0001/000-28 
Beslut fattat av fastighetschef gällande återföring av projektbudget till budgetram. 

KSFA/2023/0114/294-2 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande ändringsbeslut av 
hyresgästanpassning av kök på Backluravägen 22. 

KS/2023/0044/061-44 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag gällande att arrangera regelbundna 
dagsutflykter med kryssningsfartyg. 

KSFA/2023/0116/290-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande hyresgästanpassning av Breddals 
förskola med barnvagnsförråd. 

KSFA/2023/0115/290-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande hyresgästanpassning av Måsens 
förskola med barnvagnsförråd. 

KSFA/2023/0120/299-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande installation av varningslampor till 
Nynäshamns brandstation. 

KSFA/2021/0168/292-7 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande granulatfällor vid Kvarnängens 
konstgräsplan. 

KS/2023/0012/022-10 
Beslut fattat av personalchef gällande förordnande av förhandlingschef. 

KSFA/2023/0118/290-1 
Beslut fattat av fastighetschef gällande byte av belysning på Vaktbergets förskola. 

KSFA/2022/0160/291-2 
Beslut fattat av fastighetschef gällande avvikelse i ytskiktsrenovering på Kulturskolan. 

KSFA/2023/0117/293-1 
Beslut fattat av fastighetschef gällande byte av belysning på kommunförrådets fordonsdel. 

KS/2022/0396/373 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande ytskiktsrenovering av tre utrymmen 
på Rosengården. 

KS/2023/0044/061-37 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag gällande att vidga kurvan utefter väg 225. 



 

PROTOKOLL Sida 53(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

KS/2023/0044/061-39 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om att bygga om korsningen och anlägga 
en rondell i korsningen vid Porthus. 

KS/2023/0044/061-35 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om att sätta upp ett vägräcke på väg 534. 

KSFA/2022/0291/293-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande lägenhetsrenovering på Rosengården. 

KSFA/2023/0075/293-3 
Beslut fattat av fastighetschef gällande ändringsbeslut för byte av ventilationsaggregat till köket på 
Sunnerbo. 

KSFA/2023/0110/291-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande byte av uttjänt dörrautomatik på 
Vanstaskolan. 

KS/2023/0044/061-31 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om rondell i Ösmo, korsningen Ösmo, 
Gryt, väg 225. 

KS/2023/0051/024-2 
Beslut fattat av ekonomichef gällande avskrivning av fordran gällande tre obetalda fakturor till 
Alkärrsplan Utvecklig AB från 2022. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Skickas till 
Akten 



 

PROTOKOLL Sida 54(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 115/23

Nytt från förvaltningen 
Kommundirektör Kristina Tidestav informerar om förslag om ny teknisk förvaltning, förslag om 
organisationsförändring inom kommunstyrelseförvaltningen samt om pågående översyn kopplat till 
administrativa stödprocesser. 



 

PROTOKOLL Sida 55(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 116/23

Övriga frågor 
Inga övriga frågor behandlades. 



 

PROTOKOLL Sida 56(56) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum 
2023-05-25 

  Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande

§ 117/23

Nästa sammanträde 1 juni 2023 klockan 09.00 
Nästa sammanträde är en temadag, den första juni 2023 klockan 09.00. 
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